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ACTA DE LA REUNIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ 
 
 
Caràcter:  ordinari 
Data:   26 de setembre de 2016 
Horari:  20 hores 
Lloc:   sala de sessions de l’Ajuntament d’Artà 
 
 
Hi assisteixen: 
Bartomeu Gili Nadal,   batle 
Maria Antònia Sureda Martí,  regidora 
Manuel Rocha Barrientos,  regidor 
Manuel Galán Massanet,  regidor 
Maria Paula Ginard Vílchez,  regidora 
Onofre Serra Vila,   regidor 
Ana María Comas Delgado,  regidora 
Jaume Alzamora Riera,  regidor 
Magdalena Maria Fernández,  regidora 
Immaculada Moreno Mayal,  regidora 
Assumpció Santandreu Ginard, regidora 
Amalio Arnandis Puig,  regidor 
Juan Lliteras Espinosa,  regidor 
 
Celia Martínez-Piñeiro de Urquiza, secretària 
 
 
Ordre del dia 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
1. Aprovació, si s’escau, de l’acta de la sessió de 27 de juny de 2016. 
2. Aprovació inicial, si s’escau, de l’Ordenança municipal de circulació. 
3. Aprovació, si s’escau, de la proposta de creació de la seu electrònica de l’Ajuntament d’Artà. 
4. Aprovació inicial, si s’escau, de l’Ordenança municipal reguladora de l’Administració electrònica de 
l’Ajuntament d’Artà. 
5. Ratificació, si s’escau, de l’acord de la Junta de Govern Local de 25 d’agost de 2016 referent a la 
designació de les festes locals per a l’any 2017. 
6. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal Alternativa per Artà relativa a la 
recuperació de l’abast del parc natural de Llevant, al terme municipal d’Artà, a la seva extensió inicial. 
7. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal d’UIA relativa a la modificació de 
l’article 40f de la Llei sobre trànsit, circulació de vehicles a motor i seguretat viària. 
8. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal d’UIA relativa a instar el 
Departament de Territori i Carreteres a eliminar els punts negres de l’avinguda de Costa i Llobera. 
9. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal d’UIA relativa a la promoció 
d’actuacions per donar valors als elements patrimonials i culturals del municipi. 
10. Aprovació, si s’escau, del Compte general de l’exercici de 2015. 
11. Aprovació, si s’escau, de l’expedient de modificació de crèdit 24/2016 per crèdit extraordinari.  
12. Aprovació, si s’escau, de l’expedient de modificació de crèdit 25/2016 per suplement de crèdit. 
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13. Informació de les resolucions de Batlia corresponents als mesos de juliol i agost de 2016 i de 16 de 
setembre de 2016. 
14. Precs i preguntes. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
1. Aprovació, si s’escau, de l’acta de la sessió de 27 de juny de 2016 
 
En acompliment d’allò que disposen l’article 97.2 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal i de 
règim local de les Illes Balears, i l’article 91.1 del Reglament d’organització i funcionament i règim 
jurídic de les entitats locals, aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, el batle demana als 
membres de la corporació si algú té alguna observació a fer sobre l’acta de 27 de juny de 2016, de la 
qual se n’ha expedit, prèviament, una còpia de l’esborrany a cada regidor per al seu coneixement, 
rectificació d’errades o possible formulació d’al·legacions, si s’escau. 
 
Els reunits acorden, per unanimitat, essent tretze el nombre legal de membres del consistori i tretze els 
assistents, aprovar l’acta de la sessió de 27 de juny de 2016. 
 
 
2. Aprovació inicial, si s’escau, de l’Ordenança municipal de circulació 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, llegeix la seva intervenció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Presentam per a l’aprovació d’aquesta corporació una eina que ens demana la Policia Local per tal de 
poder dur a terme d’una forma més eficaç i eficient la seva tasca.  
 
És una eina que, en els seus capítols, regula els diferents aspectes de la circulació: la senyalització, els 
desplaçaments dels vianants, les normes de circulació dels vianants, dels vehicles, de les bicicletes, de 
les motocicletes. Regula també les parades i l’estacionament, l’ordenació i la regulació dels 
aparcaments, els guals permanents i temporals, les zones de càrrega i descàrrega, les zones de reserva, 
com s’han de realitzar els distints tipus de transport, les àrees d’estacionament restringit (ACIRE), la 
protecció ambiental pel que fa a renous i fums, les mesures cautelars i les complementàries, la retirada 
de vehicles de la via urbana i el procediment sancionador. 
 
Com he dit abans, és una eina de feina que ens demana la nostra policia per poder desenvolupar millor 
la seva feina.>> 
 
A continuació, el Sr. Galán explica la proposta, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Exposició de motius 
 
El municipi d’Artà té la consideració de municipi turístic, per la qual cosa s’ha detectat un increment 
considerable en el trànsit de vehicles que circulen i estacionen als distints carrers i llocs habilitats a 
aquest efecte dels distints nuclis urbans que conformen el terme, cosa que provoca la necessitat 
d’ordenar i de planificar l’espai urbà per tal de garantir la seguretat de tots els usuaris de les vies 
urbanes del municipi d’Artà, tot garantint-ne l’ús i el gaudiment, mitjançant l’ordenació i la regulació 
viàries. 
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Amb la darrera modificació normativa en matèria de trànsit, el Reial decret legislatiu, 6/2015, de 30 
d’octubre, pel qual s’aprova el text refós de la Llei del trànsit, circulació de vehicles a motor i seguretat 
viària, s’estableixen, a l’article 7, les matèries que són de competència municipal. 
 
En desenvolupament de la normativa anterior, hi ha el Reial decret 1428/2003, de 21 de novembre, pel 
qual s’aprova el Reglament general de circulació. És en aquesta norma on s’estableix l’imperatiu legal 
de la regulació del règim d’aturada i estacionament de vehicles dins de les distintes zones urbanes que 
conformen aquest municipi d’Artà. Així, al seu títol II, capítol VIII, es recull el règim d’aturada i 
estacionament. 
 
Així neix la necessitat d’aprovar en un sol text els criteris que s’apliquen en les diferents resolucions 
normatives en relació a les matèries que són d’aplicació a les vies i als espais de caràcter públic de 
titularitat municipal i li donen un caràcter normatiu. 
 
La proposta d’articulat que es presenta pretén complementar el que disposa la normativa aplicable en 
aquesta matèria que es trobi vigent en cada moment, com és bàsicament ara el Reial decret 
legislatiu 6/2015, de 30 d’octubre, pel qual s’aprova el text refós de la Llei sobre trànsit, circulació de 
vehicles de motor i seguretat viària; i són d’aplicació a totes les vies esmentades, d’acord amb l’article 2 
de la LSV. 
 
Considerant que, amb data 12/09/2016, es va emetre l’informe de Secretaria en relació amb el 
procediment i la legislació aplicable per a l’aprovació de l’Ordenança municipal de circulació.  

 
Una vegada realitzada la tramitació corresponent i atesa la competència del Ple, en virtut dels articles 
22.2.d i 49 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local, i de l’article 102 de la 
Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal i de règim local de les Illes Balears, es proposa al Ple 
l’adopció del següent  
 
ACORD: 

 
1. Aprovar inicialment l’Ordenança municipal de circulació, en els termes en què figura en l’expedient. 

 
2. Sotmetre l’Ordenança municipal de circulació a un període d’informació pública, durant un termini 
de trenta dies, mitjançant un anunci publicat en el Butlletí Oficial de les Illes Balears i en el tauler 
d’anuncis de la corporació, a fi que el veïnat i les persones legítimament interessades puguin examinar 
l’expedient i formular-ne reclamacions, objeccions o observacions.  

 
3. Concedir audiència prèvia a totes les associacions veïnals i de defensa de les persones consumidores i 
usuàries establertes en el seu àmbit territorial que estiguin inscrites en el Registre Municipal 
d’Associacions Veïnals i que el seu fi tengui relació directa amb l’objecte de la disposició. 

 
4. Facultar el batle per subscriure i signar tota classe de documents relacionats amb aquest assumpte.>> 

 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, llegeix la seva intervenció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Entenem que és una eina necessària i, a més, s’hi ha incorporat la majoria de les aportacions que el 
nostre grup ha proposat per millorar-ne l’eficàcia. És una llàstima que propostes com la de la limitació 
de la velocitat dels vehicles dins el nucli urbà no hagi estat valenta, com sí ho ha estat l’Ajuntament de 
Palma. Avui surt a la premsa que, en els barris del Rafal i el Viver, limitaran la velocitat a 30 km/hora i 
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a 20 km/hora a les zones ACIRE d’aquestes barriades. Mesures com aquestes permeten pacificar el 
trànsit i millorar la seguretat en el nucli urbà (l’art. 9 preveu el límit als 40 km/hora). O en la moció de 
declarar vies parc les carreteres de cala Torta i de l’Ermita, en què demanàvem la reducció de la 
velocitat a 30 km/h faria que, dins el nucli urbà, la velocitat permesa seria més alta que en aquestes dues 
carreteres. 
 
De totes maneres, pensam que, en una regulació d’aquesta magnitud, és necessari que la ciutadania la 
conegui i li sigui explicada. La disposició final diu que entrarà en vigor després de quinze dies 
publicada en el BOIB, sense que hi hagi hagut al·legacions. Per això, proposam que s’inclogui una 
disposició final transitòria en la qual es donin sis mesos de termini per a l’entrada en vigor definitiva de 
la norma i que, durant aquests sis mesos, doneu a conèixer, per tots els mitjans que estiguin al vostre 
abast, aquesta nova normativa. Com hem discutit en dues comissions informatives, aquesta generarà 
canvis importants que suposaran una modificació de la realitat actual en la circulació del municipi i, per 
això, creim convenient incloure aquesta disposició transitòria. Si no s’hi inclou, ens abstindrem perquè 
la ciutadania, en quinze dies, no estarà al corrent de la nova norma.>> 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que veu molt necessària aquesta Ordenança. Explica que en les 
travessies de població la velocitat està limitada a 50 km/hora. Opina que dins un carrer d’Artà seria 
millor limitar la velocitat a 20 km/hora. Diu que està d’acord en què es doni un poc de temps a la 
ciutadania per conèixer tots els canvis d’aquesta Ordenança. 
 
El portaveu del PSOE, Sr Galán, diu que l’article 9 marca 40 km/hora com a velocitat màxima. També 
diu que ve a bé donar a conèixer l’ordenança a la ciutadania. Diu que es compromet a donar màxima 
difusió de l’Ordenança a la ciutadania i proposa que entri en vigor l’1 de gener de 2017. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que li preocupa que l’Ajuntament no disposi de tots els aparells o 
mitjans necessaris per fer complir l’Ordenança. 
 
A continuació, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Aprovar inicialment l’Ordenança municipal de circulació, en els termes en què figura en l’expedient. 

 
2. Sotmetre l’Ordenança municipal de circulació a un període d’informació pública, durant un termini 
de trenta dies, mitjançant un anunci publicat en el Butlletí Oficial de les Illes Balears i en el tauler 
d’anuncis de la corporació, a fi que el veïnat i les persones legítimament interessades puguin examinar 
l’expedient i formular-ne reclamacions, objeccions o observacions.  

 
3. Concedir audiència prèvia a totes les associacions veïnals i de defensa de les persones consumidores i 
usuàries establertes en el seu àmbit territorial que estiguin inscrites en el Registre Municipal 
d’Associacions Veïnals i que el seu fi tengui relació directa amb l’objecte de la disposició. 

 
4. Facultar el batle per subscriure i signar tota classe de documents relacionats amb aquest assumpte. 

 
 

3. Aprovació, si s’escau, de la proposta de creació de la seu electrònica de l’Ajuntament d’Artà 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, llegeix la seva intervenció, que, copiada literalment diu: 
 
<<Si bé és veritat que aquest punt no importava que hagués passat per plenari, ho volem fer perquè va 
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junt amb el punt següent de l’ordre del dia i així donam tota la informació que faci falta. 
 
Dit això, entenem que aquesta eina és fonamental. És una eina que, per llei, estam obligats a tenir i és 
una de les eines que volem i que hem de posar en marxa. 
 
Ens permetrà establir un altre tipus de comunicació amb l’Administració, una relació que permeti 
comunicar-nos en qualsevol moment i que aquesta comunicació sigui el més ràpida i eficient possible. 
També és una eina de transparència i de millora de l’Administració que ens permetrà que el ciutadà 
pugui saber en qualsevol moment l’estat de les seves gestions.  
 
La seu electrònica també ens ha de permetre estalviar temps al ciutadà i, també, a l’Aministració. 
 
En aquests moments hem de fer una passa endavant i establir noves formes de comunicació entre el 
ciutadà i l’Administració, i no ens podem quedar enrere.>> 
 
A continuació, el Sr. Galán explica la proposta, que, copiada literalment, diu: 
 
<<La Llei 11/2007, de 22 de juny, d’accés electrònic dels ciutadans als serveis públics, creà el concepte 
de “Seu electrònica”, justificat per la necessitat de definir la seu administrativa electrònica amb la qual 
s’estableixen les relacions, promovent un règim d’identificació, autenticació, contingut mínim, 
protecció jurídica, accessibilitat, disponibilitat i responsabilitat. 
 
L’article 10.1 d’aquesta Llei defineix la seu electrònica com “aquella adreça electrònica disponible per 
als ciutadans a través de xarxes de telecomunicacions la titularitat, gestió i administració de les quals 
correspon a una administració pública, òrgan o entitat administrativa en l’exercici de les seves 
competències”. L’apartat 3 del mateix article estableix que cada administració pública determinarà les 
condicions i instruments de creació de les seus electròniques. 
 
Amb la implantació de la Seu electrònica es pretén crear un nou espai en què l’Administració i 
l’administrat es relacionin en el marc de la gestió administrativa, amb les garanties necessàries, 
consagrant els drets dels ciutadans a comunicar-se amb les administracions públiques per mitjans 
electrònics i la consegüent obligació de les administracions públiques de dotar-se de mitjans i sistemes 
electrònics que permetin l’exercici d’aquest dret. 
 
Així, en virtut de tot el que s’ha exposat, s’eleva al Ple de la corporació la següent 
 
PROPOSTA D’ACORD: 
 
1. Aprovar la creació de la Seu electrònica única de l’Ajuntament d’Artà, que estarà disponible per als 
usuaris a l’adreça electrònica següent: https://seu. arta.cat, amb la regulació següent: 
 
“1. Adreça del Registre electrònic 
 
1.1. L’accés dels interessats a la Seu electrònica estarà disponible a través de l’adreça seu.arta.cat, 
essent també accessible des de l’adreça de la web municipal www.arta.cat. 
 
1.2. Es realitzaran, a través de la Seu electrònica, totes les actuacions, procediments i serveis que 
requereixin l’autenticació dels ciutadans o de l’Administració pública en els seves relacions amb 



6 
 

aquests per mitjans electrònics, així com aquells altres serveis electrònics respecte als quals es decideixi 
la seva inclusió a la seu per raons d’eficàcia i qualitat en la prestació de serveis als ciutadans. 

 
2. Responsables i òrgans competents 
 
2.1. La titularitat de la Seu electrònica correspondrà a la Secretaria de l’Ajuntament d’Artà. 
 
2.2. La gestió tecnològica de la Seu serà competència del Departament Informàtic. 
 
2.3. Seran responsables de la gestió, dels continguts i dels serveis posats a la disposició dels ciutadans a 
la Seu, el secretari/a, o qui legalment el substitueixi. La responsabilitat es correspondrà amb les 
competències que cadascun dels titulars tingui atribuïdes per la legislació vigent. 
 
2.4. La gestió dels continguts comuns de la Seu i la coordinació amb els òrgans superiors i directius de 
l’Ajuntament i els organismes públics incorporats a la seu correspondrà al Departament 
d’Administració General. 

 
3. Característiques de la Seu electrònica (SEA) 
  
3.1. La identificació de la SEA es durà a terme mitjançant certificat de seu, consistent en un certificat 
del servidor on s’allotja la informació o qualsevol altre certificat de dispositiu segur o mitjà equivalent 
conforme al que es disposa en el Reial decret 1671/2009, de 6 de novembre. 
 
3.2. La SEA inclourà com a mínim els continguts i serveis relacionats en l’article següent. 
 
3.3. Seran canals d’accés als serveis disponibles a la Seu: 
 
a) Per a l’accés electrònic, a través d’Internet, amb les característiques definides en el present article. 
b) Per a l’atenció presencial, les oficines del Sector Públic Local, sense perjudici de l’accés a través dels 
registres regulats en l’article 38 de la Llei 30/1992, de 26 de novembre, de règim jurídic de les 
administracions públiques i del procediment administratiu comú.  
c) Per a l’atenció telefònica, s’expressaran els números de telèfon a la Seu. 
 
3.4. La informació i els serveis inclosos en la SEA compliran els principis d’accessibilitat i utilitat, 
establerts en la llei 11/2007, de 22 de juny, d’accés electrònic dels ciutadans als serveis Públics, en els 
termes dictats per la normativa vigent en aquesta matèria a cada moment. 
 
3.5. Els continguts publicats en la SEA respondran als criteris de seguretat i interoperabilitat que es 
derivin de la Llei 11/2007, de 22 de juny, i de l’ordenança reguladora d’Administració electrònica, a 
partir de la seva entrada en vigor, i conforme al que, si escau, estableixin els Esquemes Nacionals 
d’Interoperabilitat i Seguretat. 

 
4. Continguts de la Seu electrònica 
 
4.1. Els continguts i serveis mínims a incloure en la SEA són: 
 
a) Relació dels serveis disponibles a la seu electrònica. 
b) Carta de serveis i carta de serveis electrònics. 
c) Relació dels mitjans electrònics als quals es refereix l’article 27.4 de la Llei 11/2007, de 22 de juny. 
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d) Enllaç per a la formulació de suggeriments i queixes davant els òrgans que en cada cas resultin 
competents. 
e) Accés, si escau, a l’estat de tramitació de l’expedient. 
f) Si escau, publicació dels diaris o butlletins. 
g) Si escau, publicació electrònica dels actes i comunicacions que hagin de publicar-se en tauler 
d’anuncis o edictes, indicant el caràcter substitutiu o complementari de la publicació electrònica. 
h) Verificació dels segells electrònics dels òrgans o organismes públics o entitats de la Seu. 
i) Comprovació de l’autenticitat i integritat dels documents emesos pels òrgans o ens de la Seu que 
hagin estat autenticats mitjançant codi segur de verificació. 
j) Indicació de la data i hora oficials als efectes previstos en l’article 26.1 de la Llei 11/2007, de 22 de 
juny. 
 
4.2. Així mateix, la SEA disposarà dels següents serveis addicionals a la disposició dels ciutadans: 
 
a) Informació administrativa relativa als drets i deures dels ciutadans en relació amb les competències 
de l’Ajuntament. 
b) Registre electrònic de l’Ajuntament, amb informació detallada del calendari de dies inhàbils a 
l’efecte de la presentació de documents electrònics en aquest registre.  
c) Accés a la informació sobre actuacions i procediments de contractació pública en els termes del Reial 
decret legislatiu 3/2011, de 14 de novembre, pel qual s’aprova el text refós de la Llei de contractes del 
sector públic.   
d) Accés electrònic pels interessats al contingut de les actuacions administratives amb els efectes propis 
de la notificació per compareixença electrònica. 
e) Enllaços al Butlletí Oficial de l’Estat, BOIB i DOUE. 
f) Servei d’avís d’interrupcions necessàries per raons tècniques indispensables. 
g) Aquells altres serveis o continguts que es vagin incloent mitjançant resolució. 

 
5. Mitjans per a la formulació de suggeriments i queixes 
 
5.1. Els mitjans disponibles per a la formulació de suggeriments i queixes en relació amb el contingut, 
gestió i serveis oferts a la Seu que es crea pel present acord, seran els següents: 
 
a) Presentació presencial o per correu postal davant els registres generals i les oficines d’atenció al 
públic. 
b) Presentació electrònica a través de la bústia general de suggeriments i queixes de la SEA. 
c) Presentació mitjançant correu electrònic. 
 
5.2. No es consideraran mitjans per a la formulació de suggeriments i queixes els serveis 
d’assessorament electrònic a l’usuari per a la correcta utilització de la Seu, sense perjudici de la seva 
obligació quan existeixin, d’atendre els problemes que suscitin els ciutadans. 

 
6. Funcionament de la Seu i entrada en vigor de la present normativa 
 
La Seu electrònica que es crea en el present acord començarà a operar en el moment que determinin els 
seus respectius titulars, un cop publicat en el butlletí oficial de la província.” 
 
2. Publicar aquest acord en el BOIB i en el tauler d’anuncis de l’Ajuntament.>> 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, diu que està a favor de la proposta. 
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El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que està a favor de la proposta. 
 
Tot seguit, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Aprovar la creació de la Seu electrònica única de l’Ajuntament d’Artà, que estarà disponible per als 
usuaris a l’adreça electrònica següent: https://seu. arta.cat, amb la regulació següent: 
 
<<1. Adreça del Registre electrònic 
 
1.1. L’accés dels interessats a la Seu electrònica estarà disponible a través de l’adreça seu.arta.cat, 
essent també accessible des de l’adreça de la web municipal www.arta.cat. 
 
1.2. Es realitzaran, a través de la Seu electrònica, totes les actuacions, procediments i serveis que 
requereixin l’autenticació dels ciutadans o de l’Administració pública en els seves relacions amb 
aquests per mitjans electrònics, així com aquells altres serveis electrònics respecte als quals es decideixi 
la seva inclusió a la seu per raons d’eficàcia i qualitat en la prestació de serveis als ciutadans. 

 
2. Responsables i òrgans competents 
 
2.1. La titularitat de la Seu electrònica correspondrà a la Secretaria de l’Ajuntament d’Artà. 
 
2.2. La gestió tecnològica de la Seu serà competència del Departament Informàtic. 
 
2.3. Seran responsables de la gestió, dels continguts i dels serveis posats a la disposició dels ciutadans a 
la Seu, el secretari/a, o qui legalment el substitueixi. La responsabilitat es correspondrà amb les 
competències que cadascun dels titulars tingui atribuïdes per la legislació vigent. 
 
2.4. La gestió dels continguts comuns de la Seu i la coordinació amb els òrgans superiors i directius de 
l’Ajuntament i els organismes públics incorporats a la seu correspondrà al Departament 
d’Administració General. 

 
3. Característiques de la Seu electrònica (SEA) 
  
3.1. La identificació de la SEA es durà a terme mitjançant certificat de seu, consistent en un certificat 
del servidor on s’allotja la informació o qualsevol altre certificat de dispositiu segur o mitjà equivalent 
conforme al que es disposa en el Reial decret 1671/2009, de 6 de novembre. 
 
3.2. La SEA inclourà com a mínim els continguts i serveis relacionats en l’article següent. 
 
3.3. Seran canals d’accés als serveis disponibles a la Seu: 
 
a) Per a l’accés electrònic, a través d’Internet, amb les característiques definides en el present article. 
b) Per a l’atenció presencial, les oficines del Sector Públic Local, sense perjudici de l’accés a través dels 
registres regulats en l’article 38 de la Llei 30/1992, de 26 de novembre, de règim jurídic de les 
administracions públiques i del procediment administratiu comú.  
c) Per a l’atenció telefònica, s’expressaran els números de telèfon a la Seu. 
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3.4. La informació i els serveis inclosos en la SEA compliran els principis d’accessibilitat i utilitat, 
establerts en la llei 11/2007, de 22 de juny, d’accés electrònic dels ciutadans als serveis Públics, en els 
termes dictats per la normativa vigent en aquesta matèria a cada moment. 
 
3.5. Els continguts publicats en la SEA respondran als criteris de seguretat i interoperabilitat que es 
derivin de la Llei 11/2007, de 22 de juny, i de l’ordenança reguladora d’Administració electrònica, a 
partir de la seva entrada en vigor, i conforme al que, si escau, estableixin els Esquemes Nacionals 
d’Interoperabilitat i Seguretat. 

 
4. Continguts de la Seu electrònica 
 
4.1. Els continguts i serveis mínims a incloure en la SEA són: 
 
a) Relació dels serveis disponibles a la seu electrònica. 
b) Carta de serveis i carta de serveis electrònics. 
c) Relació dels mitjans electrònics als quals es refereix l’article 27.4 de la Llei 11/2007, de 22 de juny. 
d) Enllaç per a la formulació de suggeriments i queixes davant els òrgans que en cada cas resultin 
competents. 
e) Accés, si escau, a l’estat de tramitació de l’expedient. 
f) Si escau, publicació dels diaris o butlletins. 
g) Si escau, publicació electrònica dels actes i comunicacions que hagin de publicar-se en tauler 
d’anuncis o edictes, indicant el caràcter substitutiu o complementari de la publicació electrònica. 
h) Verificació dels segells electrònics dels òrgans o organismes públics o entitats de la Seu. 
i) Comprovació de l’autenticitat i integritat dels documents emesos pels òrgans o ens de la Seu que 
hagin estat autenticats mitjançant codi segur de verificació. 
j) Indicació de la data i hora oficials als efectes previstos en l’article 26.1 de la Llei 11/2007, de 22 de 
juny. 
 
4.2. Així mateix, la SEA disposarà dels següents serveis addicionals a la disposició dels ciutadans: 
 
a) Informació administrativa relativa als drets i deures dels ciutadans en relació amb les competències 
de l’Ajuntament. 
b) Registre electrònic de l’Ajuntament, amb informació detallada del calendari de dies inhàbils a 
l’efecte de la presentació de documents electrònics en aquest registre.  
c) Accés a la informació sobre actuacions i procediments de contractació pública en els termes del Reial 
decret legislatiu 3/2011, de 14 de novembre, pel qual s’aprova el text refós de la Llei de contractes del 
sector públic.   
d) Accés electrònic pels interessats al contingut de les actuacions administratives amb els efectes propis 
de la notificació per compareixença electrònica. 
e) Enllaços al Butlletí Oficial de l’Estat, BOIB i DOUE. 
f) Servei d’avís d’interrupcions necessàries per raons tècniques indispensables. 
g) Aquells altres serveis o continguts que es vagin incloent mitjançant resolució. 

 
5. Mitjans per a la formulació de suggeriments i queixes 
 
5.1. Els mitjans disponibles per a la formulació de suggeriments i queixes en relació amb el contingut, 
gestió i serveis oferts a la Seu que es crea pel present acord, seran els següents: 
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a) Presentació presencial o per correu postal davant els registres generals i les oficines d’atenció al 
públic. 
b) Presentació electrònica a través de la bústia general de suggeriments i queixes de la SEA. 
c) Presentació mitjançant correu electrònic. 
 
5.2. No es consideraran mitjans per a la formulació de suggeriments i queixes els serveis 
d’assessorament electrònic a l’usuari per a la correcta utilització de la Seu, sense perjudici de la seva 
obligació quan existeixin, d’atendre els problemes que suscitin els ciutadans. 

 
6. Funcionament de la Seu i entrada en vigor de la present normativa 
 
La Seu electrònica que es crea en el present acord començarà a operar en el moment que determinin els 
seus respectius titulars, un cop publicat en el butlletí oficial de la província.>> 
 
2. Publicar aquest acord en el BOIB i en el tauler d’anuncis de l’Ajuntament. 
 
 
4. Aprovació inicial, si s’escau, de l’Ordenança municipal reguladora de l’Administració 
electrònica de l’Ajuntament d’Artà 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, explica que en el punt anterior han aprovat la creació de la seu 
electrònica de l’Ajuntament d’Artà i que ara proposen aprovar el reglament jurídic que ha de regir 
aquesta seu electrònica. Explica que aquest Reglament té com a objectius:  
            
a) Garantir els drets i complir els deures que han de regir les relacions per mitjans electrònics dels 
ciutadans i les ciutadanes amb l’Administració́ municipal. 
b) Fixar els principis generals per impulsar i desenvolupar l’administració́ electrònica en l’àmbit de 
l’Administració́ municipal. 
c) Regular les condicions i els efectes jurídics de l’ús dels mitjans electrònics en la tramitació dels 
procediments administratius davant l’Administració municipal. 
 
Comenta que també regula la relació del ciutadà amb l’Administració i els drets i deures de la 
ciutadania, els principis generals d’aquesta relació, com ha de ser la identificació, la presentació 
d’escrits, l’accés a la informació, la difusió d’aquesta informació, el procediment administratiu 
electrònic, el registre, arxiu i accés als documents electrònics. 
 
Com ha dit abans, el Sr. Galán explica que no poden perdre aquest tren, ja que s’han de redefinir les 
relacions entre els ciutadans i l’Administració i també perquè és voluntat d’aquest Equip de Govern fer 
una passa en aquest sentit i millorar l’eficiència i l’eficàcia de l’Administració per estalviar temps i 
desplaçaments. 
 
A continuació, el Sr. Galán explica la proposta, que, copiada literalment, diu: 
 
<<L’aprovació d’aquesta Ordenança pretén garantir un ús efectiu de les eines electròniques per millorar 
la seva actuació administrativa i els serveis que té encomanats, facilitar les relacions amb la ciutadania, 
les empreses i d’altres administracions públiques i entitats i, en definitiva, propiciar un millor exercici 
dels seus drets i deures.  
 
L’objecte d’aquesta Ordenança és regular la utilització de les eines de la societat de la informació i el 
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coneixement en les relacions juridicoadministratives entre els ciutadans i les ciutadanes i el conjunt de 
l’Administració municipal, incloent-hi la consulta de la informació administrativa, la de les dades en 
poder de l’Administració municipal i la realització de tràmits i procediments per mitjans electrònics. 
D’aquesta manera, s’assumeix un compromís de promoció de l’ús d’aquestes tecnologies i d’adequació 
progressiva de l’organització municipal. Amb aquest objectiu, en la norma municipal, els tràmits i els 
procediments han de ser accessibles per via electrònica, d’acord amb els criteris d’eficàcia, economia i 
eficiència. 
 
D’aquesta manera, l’Ordenança estableix el règim jurídic bàsic de l’Administració electrònica en 
l’Administració municipal i, sobre aquesta base, les disposicions contingudes en el règim transitori que 
s’encarreguen de fixar els mecanismes per implantar de manera progressiva, però eficient, 
l’Administració electrònica. En aquest procés d’incorporació, s’han de posar en marxa els components i 
els mòduls comuns de l’Administració electrònica, com són el registre, la seu electrònica, la notificació, 
l’arxiu, etc. 
 
En aquest sentit, es dóna entitat jurídica al Catàleg de tràmits i procediments accessibles per mitjans 
electrònics, que s’ha de difondre a través de la seu electrònica.  
 
Una vegada realitzada la tramitació corresponent i atesa la competència del Ple, en virtut dels articles 
22.2.d i 49 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local, i 102 de la 
Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal i de règim local de les Illes Balears, es proposa al Ple 
l’adopció del següent  
 
ACORD: 
 
1. Aprovar inicialment l’Ordenança reguladora de l’Administració electrònica de l’Ajuntament d’Artà, 
en els termes en què figura en l’expedient. 

 
2. Sotmetre l’Ordenança reguladora de l’Administració electrònica de l’Ajuntament d’Artà a un període 
d’informació pública, durant un termini de trenta dies, mitjançant un anunci publicat en el Butlletí 
Oficial de les Illes Balears i en el tauler d’anuncis de la corporació, a fi que el veïnat i les persones 
legítimament interessades puguin examinar l’expedient i formular-ne reclamacions, objeccions o 
observacions.  

 
3. Concedir audiència prèvia a totes les associacions veïnals i de defensa de les persones consumidores i 
usuàries establertes en el seu àmbit territorial que estiguin inscrites en el Registre Municipal 
d’Associacions Veïnals i que el seu fi tengui relació directa amb l’objecte de la disposició. 

 
4. Facultar el batle per subscriure i signar els documents relacionats amb aquest assumpte.>> 

 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, diu que està d’acord amb l’Ordenança. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, mostra la seva conformitat amb l’Ordenança. 
 
Seguidament, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Aprovar inicialment l’Ordenança reguladora de l’Administració electrònica de l’Ajuntament d’Artà, 
en els termes en què figura en l’expedient. 
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2. Sotmetre l’Ordenança reguladora de l’Administració electrònica de l’Ajuntament d’Artà a un període 
d’informació pública, durant un termini de trenta dies, mitjançant un anunci publicat en el Butlletí 
Oficial de les Illes Balears i en el tauler d’anuncis de la corporació, a fi que el veïnat i les persones 
legítimament interessades puguin examinar l’expedient i formular-ne reclamacions, objeccions o 
observacions.  

 
3. Concedir audiència prèvia a totes les associacions veïnals i de defensa de les persones consumidores i 
usuàries establertes en el seu àmbit territorial que estiguin inscrites en el Registre Municipal 
d’Associacions Veïnals i que el seu fi tengui relació directa amb l’objecte de la disposició. 

 
4. Facultar el batle per subscriure i signar els documents relacionats amb aquest assumpte. 
 
 
5. Ratificació, si s’escau, de l’acord de la Junta de Govern Local de 25 d’agost de 2016 referent a 
la designació de les festes locals per a l’any 2017 
 
El batle explica la proposta, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Vist el Decret 75/1998, de 31 de juliol, mitjançant el qual es regula el calendari de festes de la 
comunitat autònoma de les Illes Balears i en el qual s’estableixen les festes d’àmbit nacional; 
 
Vist que, d’acord amb l’article 46 del Reial decret 2001/1983, de 28 de juliol, els ajuntaments han de 
determinar dues festes locals en l’àmbit municipal; 
 
Vist que, normalment, l’Ajuntament tria Sant Antoni (17 de gener) i Sant Salvador (6 d’agost) com a 
festes locals per al nucli d’Artà; 
 
Vist que Sant Salvador de 2017 cau en diumenge i que l’Ajuntament vol conèixer el parer de la gent en 
relació al dia festiu que ha de substituir dia 6 d’agost al nucli d’Artà; 
 
Vist que es va trobar oportú fer una enquesta, del 22 de juliol al 3 d’agost de 2016, a través de la pàgina 
web municipal, per rebre les propostes de la ciutadania pel que fa a quin dia els agradaria agafar com a 
festiu per a 2017 i que, posteriorment, es va obrir un període de temps (del 5 al 21 d’agost) per poder 
votar les propostes presentades; 
 
Vist que, una vegada finalitzat el període de votació, el resultat per ordre decreixent de puntuació 
obtinguda ha estat el següent: 
 
- dilluns 16 de gener de 2017: 13 vots 
- dimarts 26 de desembre de 2017: 12 vots 
- dimecres  7 de desembre de 2017: 11 vots 
- dilluns 14 d’agost de 2017: 7 vots  
- dimarts 2 de maig de 2017: 4 vots 
- dilluns 7 d’agost de 2017: 4 vots 
- divendres 13 d’octubre de 2017: 2 vots 
- dimecres 18 de gener de 2017: 1 vot 
- dimarts 28 de febrer de 2017: 1 vot 
- dilluns 24 d’abril de 2017: 1 vot 
- dissabte 5 d’agost de 2017: 1 vot 
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Per tot això, es proposa a la Junta de Govern Local que adopti els següents  
 
ACORDS: 
 
1. Designar com a festes locals del nucli d’Artà: 

- 16 de gener, dissabte de Sant Antoni 
- 17 de gener, Sant Antoni 

 
2. Designar com a festes locals del nucli de la Colònia de Sant Pere: 

- 17 de gener, Sant Antoni 
-  29 de juny, Sant Pere 

 
3. Trametre aquest acord a la Direcció General de Treball, Economia Social i Salut Laboral de la 
Conselleria de Treball, Comerç i Indústria del Govern de la comunitat autònoma de les Illes Balears. 
 
4. Ratificar aquest acord a la sessió plenària de l’Ajuntament.>> 
 
El portaveu d’UIA llegeix la seva intervenció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Veim amb bons ulls, de fet l’any passat ja férem aquesta proposta, que s’impliqui la ciutadania en la 
presa de decisions. I veim bé que se’ls doni l’oportunitat de poder participar. Enguany hem de dir que 
millor, perquè almenys també han pogut fer les propostes. 
 
Però la participació no ha de ser de cara a la galeria i per dir que s’ha fet. La participació implica que 
s’hagi d’explicar el procés i d’implicar el procés amb la ciutadania. I, amb això, s’ha vist la nul·la 
voluntat de l’Equip de Govern. I, d’aquesta mala gestió d’aquest procés, se’n veuen els resultats. En 
total només hi ha hagut 57 vots. En definitiva, nosaltres no podem donar suport a un dia que ha estat 
escollit per 13 persones de tot el municipi (si l’haguéssiu decidit vosaltres, l’Equip de Govern, que 
representau a 1924 ciutadans, encara tendria més legitimitat). I ho volem deixar ben clar. No ens 
abstenim pel resultat. Ni pel procés. Si no per la mala gestió del procés que ha fet l’Equip de Govern. 
Tenim la impressió que només ha estat una proposta participativa per quedar bé. I la participació no va 
d’això. Esperam que en els propers processos sigueu més diligents i impliqueu la ciutadania així com 
cal, utilitzant tots els mecanismes que estiguin al vostre abast. 
 
Criticaríem que el procés no ha estat correcte i per això ens abstindrem. No pels resultats, que 
segurament serien iguals si hi hagués una participació més alta.>> 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que s’abstendrà en la votació. Diu que li sap molt de greu que festes 
tan importants es carreguin amb una decisió com aquesta. 
 
El batle diu que, a ells, també els hauria agradat que hi hagués hagut més participació ciutadana. 
 
Tot seguit, els reunits acorden, per 7 vots a favor (PI, PSOE i AA) i 6 abstencions (UIA i PP), ratificar 
l’acord de la Junta de Govern Local de 25 d’agost de 2016 referent a la designació de les festes locals 
per a l’any 2017. 
 
 
6. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal Alternativa per Artà relativa 
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a la recuperació de l’abast del parc natural de Llevant, al terme municipal d’Artà, a la seva 
extensió inicial 
  
La portaveu d’AA, Sra. Comas, llegeix la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
Els passats 17 i 19 d’agost es van produir dos incendis a l’àrea natural d’especial interès de sa Canova 
d’Artà, que gaudeix també de la qualificació de zona especial de protecció d’aus i lloc d’interès 
comunitari (ES5310029 Na Borges) i forma part de la xarxa europea d’espais Natura 2000. 
 
Aquest espai va formar part del parc natural de Llevant (d’ara en endavant, PNL) declarat mitjançant el 
Decret 127/2001, de 9 de novembre (BOIB núm. 140, de 22/11/2001) durant la primer Pacte de Progrés. 
 
Recordem el paper fonamental jugat per aquest Ajuntament en l’impuls de la declaració del PNL. De 
fet, l’esmentada tramitació fou iniciada a partir de la moció que avui es proposa ratificar (sol·licitud a la 
Conselleria de Medi Ambient de l’inici de la redacció d’un pla d’ordenació de recursos naturals a la 
serra de Llevant: plenari 13/10/1999, punt 2n). Tot i així, l’àmbit original pogué ser més ambiciós, ja 
que quedaren pendents de resoldre algunes peticions de propietaris de finques que havien quedat 
excloses del PNL. 
 
La delimitació del PNL es va reduir dràsticament (en un 90 %) pel Govern presidit per Jaume Matas, 
mitjançant la Llei 10/2003, de 22 de desembre de mesures tributàries i administratives. L’extensió del 
Parc es va veure limitada a les finques públiques d’Albarca, es Verger i s’Alqueria Vella, que havien 
estat comprades pel Govern mentre es tramitava la declaració de PNL. Curiosament, la reducció deixà 
fora la finca de sa Duia, igualment pública, adquirida pel Govern posteriorment. 
 
Malgrat la reducció del PNL de 2003, l’Ajuntament d’Artà, en un acord de plenari de 30 de novembre 
de 2004 (punt 6), va decidir ajustar la revisió de les Normes subsidiàries d’Artà (NS) al PORN de la 
península de Llevant, i així es va fer amb l’aprovació de les NS ara en vigor i adaptades al PTM. 
 
D’aquesta manera, les finques incloses en el PNL de 2001 mantenen totes les restriccions urbanístiques 
que preveia el PNL, però cap dels avantatges possibles, entre ells la promoció i la valorització de la 
producció i serveis sota un segell de qualitat del Parc Natural, o l’accés a línies d’ajudes per a finques 
ubicades dins espais naturals protegits com les que varen existir entre els anys 2001 a 2003. 
 
Al llarg d’aquests anys, aquest Ajuntament ha seguit demostrant el seu compromís amb la consolidació 
del PNL com a estratègia per al desenvolupament municipal. Així, s’ha reclamat “La presència 
continuada i efectiva, durant tot l’any, de brigades de prevenció i vigilància a tota la zona”, la 
recuperació de les plantilles de treballadors del PNL, la brigada forestal del PNL, etc. L’Ajuntament 
d’Artà ha tengut sempre clar que no es tracta de “protegir sobre el paper”, sinó d’aconseguir recursos 
per poder desenvolupar una gestió adequada del nostre territori. 
 
Recentment i a tall d’exemple, aquesta corporació, el passat 25 de juliol, va aprovar per unanimitat 
sol·licitar al Consell de Mallorca que assumeixi la titularitat de la carretera de cala Torta/cala Mitjana i 
que aquesta, juntament amb la carretera de l’Ermita de Betlem Ma3333, siguin classificades com a “vies 
parc” i tenguin un límit de velocitat de 30 km/h; s’ha contractat la redacció del Pla d’ordenació i gestió 
sostenible del litoral d’Artà; s’ha aprovat, aplicat i actualitzat el Reglament municipal pel qual es regula 
la circulació de vehicles de motor dins els espais naturals del terme municipal d’Artà; s’han aprovat per 
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unanimitat al·legacions a l’aprovació inicial del Pla especial d’ordenació i de protecció de la ruta Artà-
Lluc GR222. En el cas que el PNL tengués la seva extensió inicial, bona part d’aquestes gestions i 
inversions, vigilàncies i controls es podrien impulsar i assumir en un marc de col·laboració entre 
l’Ajuntament i les diferents administracions que hi pugui haver compromeses, salvant, per part de 
l’Ajuntament, les competències pròpies i la necessària negociació de qualsevol actuació al municipi, 
amb una major eficiència dels recursos municipals. 
 
Els incendis de sa Canova del passat mes d’agost han posat de manifest, una vegada més, la necessitat 
de planificar, ordenar i gestionar adequadament els espais naturals com aquest, que tot i ser privats 
constitueixen la major part del territori municipal. Més enllà de la millora en el seu aprofitament 
forestal, és evident que aquestes finques presenten un valor ambiental i paisatgístic de primer ordre i 
cal, per tant, vetlar per la seva conservació. El PNL va ser una primera eina per poder donar suport als 
propietaris d’aquestes finques i, de fet, es van prioritzar les finques del privades incloses al PNL en les 
tasques de retirada dels arbres tombats per la tempesta de l’11 de novembre de 2001. Amb una 
planificació i gestió forestal específica, una adequada estratègia de defensa contra els incendis i un grau 
de vigilància suficient, eines més a l’abast dins l’àmbit d’un espai natural protegit, sense dubte s’hauria 
disposat de més eines per evitar el que va succeir. 
 
Aquesta corporació ha reclamat també una modificació dels criteris de repartiment del Fons de 
Cooperació Local, precisament en raó de la protecció del territori en les competències urbanístiques 
municipals d’ordenació. Si aquesta és la via de desenvolupament que Artà vol seguir, és lògic defensar 
la millora i l’ampliació del PNL. Les declaracions del batle d’Artà en els darrers mesos, abans i després 
dels incendis de sa Canova, abunden en aquesta línia argumental. 
 
A més de les avantatges que suposava el PNL, que sobretot eren aplicables a les finques de titularitat 
privada per raons òbvies, i també, com ja s’ha dit, al propi Ajuntament d’Artà, cal tenir en compte la 
correlació de forces polítiques a les institucions balears, molt diferent a la que el 2003 va suposar la 
brutal reducció del PNL, signada per l’expresident Jaume Matas. En aquests moments, el partit que va 
reduir el PNL en un 90 % és a l’oposició, mentre que les forces que van aprovar el PNL el 2001 i altres 
de noves que semblen també ser favorables a la recuperació del PNL són ara majoria al Parlament 
balear i al Consell. És una conjuntura que cal no desaprofitar. 
 
Per aquests motius, es proposa al Ple adoptar els següents 
 
ACORDS: 
 
1. Ratificar la Moció aprovada al Ple de 13 de novembre de 1999 en què se sol·licitava a la Conselleria 
de Medi Ambient l’inici de la redacció d’un pla d’ordenació de recursos naturals a la serra de Llevant. 
 
2. Demanar a la Conselleria de Medi Ambient, Agricultura i Pesca del Govern balear la recuperació de 
l’abast del parc natural de Llevant, al terme municipal d’Artà, a la seva extensió inicial. 
 
3. Donar trasllat d’aquests acords a la Conselleria de Medi Ambient, Agricultura i Pesca del Govern 
balear i als grups polítics amb representació al Parlament de les Illes Balears.>> 
 
El batle diu que està a favor en el fons de la moció, ja que demostra la posició de l’Ajuntament, que ha 
estat molt per damunt en la defensa del territori. Diu que agafa aquesta moció com una primera passa, 
perquè després ve la feina per fer de veres. Diu que votarà a favor de la moció, però reitera que és una 
primera passa i que la feina començarà després. 
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El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, llegeix la seva intervenció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<El primer que hem de dir és que UIA està a favor de l’ampliació del Parc Natural. No en tenim cap 
dubte. Però també pensam que una moció d’aquestes magnituds necessita de reflexió i de debat. La 
moció va venir a comissions informatives per urgència i no l’havíem pogut ni valorar abans. Per això 
férem la proposta a AA que la retiràs per poder-ne definir una de millor un cop haguéssim fet un bon 
debat per tirar-la endavant. Fins i tot, ens oferírem a fer-ne una presentació conjunta. Però AA no ho va 
considerar oportú i, per això, sense poder fer un debat en profunditat, l’hem de discutir. Un debat en 
profunditat on hi hagi els representats dels afectats per una decisió com aquesta. Per no fer el mateix 
error que el 2001 i que llavors véngui un altre govern i se’l pugui carregar, com va passar després, el 
2003. 
 
Estam totalment d’acord amb la part expositiva de la moció i la subscrivim en el 100 %. Fins i tot, 
podem afegir que sempre hem donat suport a les iniciatives per defensar la protecció del municipi. 
 
Respecte de la part dispositiva, voldríem fer una proposta de modificació al punt 2, quan diu que es 
demanaria la recuperació de l’extensió inicial. Creim que hem de ser més ambiciosos. 
 
Actualment, gran part del municipi d’Artà està inclòs dins les zones de protecció LIC i ZEPA de Xarxa 
Natura 2000: una figura de protecció europea que dóna moltes més garanties de protecció del territori 
que no la de parc natural, que és una figura autonòmica i que qualsevol govern autonòmic pot modificar 
(com ho va fer Jaume Mates el 2003). Com que aquesta protecció està garantida per aquesta normativa, 
i la seva extensió és més gran que la del Parc Natural de 2001, proposam canviar allò de l’extensió 
inicial pels límits de Xarxa Natura 2000. Especialment important és per a nosaltres la inclusió del LIC 
de na Borges, ja que, si es demana l’extensió inicial, hi quedaria a fora. 
 
Per altra banda, també hi afegiríem, per donar valor al Parc Natural i per fomentar l’adhesió de 
propietaris al marge de la zona de la Xarxa Natura, que també pugui ampliar-se amb els propietaris que 
així ho desitgin, facilitant-los la inclusió de les seves finques en el Parc Natural. 
 
Del que es tracta, idò, és de millorar la conservació del municipi. Però no només declarant Parc Natural 
tota la zona inclosa en la Xarxa Natura 2000, sinó exigint a les administracions que en desenvolupin els 
plans de gestió per tal que la protecció del territori véngui acompanyada d’inversió i que, en el cas de 
municipis com Artà, vegin recompensada aquesta protecció. I, també, que el model proteccionista 
esdevengui el model de desenvolupament econòmic: el respecte pel medi ambient i la seva gestió ens 
han de permetre el desenvolupament econòmic. 
 
A més, també aprofitarem per demanar el Pla d’ordenació del litoral, tan necessari perquè ens ordeni les 
platges i perquè, sobretot, en poguem garantir la seva conservació i la seva gestió.>> 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, diu que està d’acord amb la moció. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que encara es recorda de les manifestacions que hi va haver a Artà 
quan es va tractar aquest tema. Diu que li agradaria parc per a les finques públiques o les finques 
privades que vulguin integrar-s’hi. Opina que Artà està superprotegit. En relació al tema dels incendis, 
diu que les finques públiques estan molt brutes. Finalment, diu que votarà en contra de la moció. 
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La portaveu d’AA, Sra. Comas, opina que seria inassumible acabar aquesta legislatura sense haver 
donat cap passa en aquesta sentit. Pensa que els partits d’Artà tenen l’obligació de defensar els 
interessos d’Artà. Opina que no és incompatible la figura del parc natural amb demanar subvencions 
europees. Diu que la Xarxa Natura 2000 és més àmplia que el terme municipal d’Artà. 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, diu que ell no ha demanat que retiri la moció; només ha demanat 
ampliar el punt 2 de la part dispositiva. 
 
A continuació, la Sra. Comas diu que retira la moció de l’ordre del dia. 
 
 
7. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal d’UIA relativa a la 
modificació de l’article 40f de la Llei sobre trànsit, circulació de vehicles a motor i seguretat 
viària 
 
El portaveu d’UIA, Sra. Alzamora, explica la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<En els darrers anys els municipis de Mallorca han vist incrementat d’una manera molt considerable el 
trànsit que circula pels seus nuclis urbans. I Artà no n’ha quedat al marge. I el problema s’ha agreujat 
amb la gran afluència de turistes que augmenten la població que viu a les Illes. 
 
En el cas de la circulació de vehicles, les estadístiques no fan més que confirmar aquesta informació. 
Segons la informació que podem obtenir de les taules estadístiques que publica la Direcció General de 
Trànsit a les Illes Balears, a 31 de desembre de 2004 hi havia un total de 788.403 vehicles. I a 31 de 
desembre de 2014, últim any que hi ha publicada la informació de la DGT, a les Illes hi ha un total de 
995.017 vehicles, la qual cosa suposa un augment del 26 % de vehicles que circulen per les Illes 
Balears. En l’àmbit municipal, la DGT només ofereix les dades de 2013 i 2014. A 31 de desembre de 
2014 Artà tenia un parc mòbil de 7.727 vehicles per a una població de 7.382 habitants (segons l’INI). 
Però, a més, i també segons la informació de la DGT, a Artà hi havia 4.709 persones que tenien el 
permís de conduir. Això significa que hi ha 1,57 vehicles per cada persona que disposa de permís. Si 
suposam que Artà ha patit el mateix augment que les Illes Balears durant els 10 darrers anys, això vol 
dir que el 2004 disposava de 5.717 vehicles. 
 
Aquestes dades confirmen la sensació que tenim a Artà de col·lapse en els carrers i que suposa que la 
disponibilitat d’aparcament a la via pública és de cada vegada més difícil. A més, això ve agreujat 
perquè també s’han anat eliminant aparcaments dels carrers per a la conversió en zona de vianants 
d’alguns espais, així com per l’afluència massiva de turistes, especialment a l’estiu, cosa que provoca la 
circulació de vehicles en el nucli urbà, per damunt de la pressió que es pot suportar. 
 
L’Ajuntament també té la potestat d’atorgar als propietaris d’entrada i sortida de vehicles la instal·lació 
del dret de pas, a través dels guals permanents. I l’autorització administrativa dels guals permanents 
agreuja la situació de la manca d’aparcament que està provocada per l’existència de tants vehicles en el 
nucli urbà. 
 
Tota aquesta exposició s’acaba amb la conclusió que Artà pateix una mancança d’aparcament a la via 
pública. Els governants estam obligats a trobar solucions que millorin la situació en els carrers i que 
possibilitin l’augment d’espais per poder aparcar els vehicles en el municipi. Una solució, tot i que avui 
no és possible, seria la de modificar la llei que prohibeix l’aparcament davant els guals permanents. 
Concretament és la Llei sobre trànsit, circulació de vehicles a motor i seguretat viària, aprovada pel 
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RDL 339/1990, de 2 de març, i que va ser modificada pel RDL 339/1990, de 30 d’octubre. 
 
Segons el Reglament del Congrés dels Diputats, de 1982, la iniciativa legislativa correspon al Govern, 
al Senat, a les assemblees de les comunitats autònomes, a la ciutadania i al propi Congrés dels Diputats. 
La iniciativa per part de la ciutadania exigeix la recollida de 500.000 firmes. 
 
Per tots aquests motius, el grup municipal d’Unió Independents d’Artà proposa al Ple de l’Ajuntament 
d’Artà l’adopció dels següents  
 
ACORDS: 
 
1. Instar el Govern de l’Estat, el Senat, el Parlament de les Illes Balears i el Congrés dels Diputats que 
promoguin la modificació de l’article 40f de la Llei sobre trànsit, circulació de vehicles a motor i 
seguretat viària, de manera que es permeti l’alliberament d’aparcament per facilitar-hi l’aparcament de 
la propietat del gual permanent. 
 
2. Remetre la Moció al Govern de l’Estat i a les meses del Senat, del Parlament de les Illes Balears i del 
Congrés dels Diputats. 
 
3. Publicar els acords a la pàgina web de l’Ajuntament i fer-ne difusió per les xarxes socials 
municipals.>> 
 
El batle diu que s’abstendran en la votació. 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, diu que és un tema que han xerrat moltes vegades, que tenen pros i 
contres. Diu que tots els grups polítics poden tenir la seva opinió i que aquest és un tema 
supramunicipal. Per tot això, diu que s’abstendran en la votació. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, considera que, d’aquest problema, se n’ha xerrat moltes vegades. 
 
La portaveu d’AA, Sra. Comas, opina que pareix que aquest tema podria ser contradictori amb el Pla de 
mobilitat. Diu que s’abstendrà en la votació. 
 
A continuació, els reunits acorden, per 5 vots a favor (UIA) i 8 abstencions (PI, PSOE, AA i PP): 
 
1. Instar el Govern de l’Estat, el Senat, el Parlament de les Illes Balears i el Congrés dels Diputats que 
promoguin la modificació de l’article 40f de la Llei sobre trànsit, circulació de vehicles a motor i 
seguretat viària, de manera que es permeti l’alliberament d’aparcament per facilitar-hi l’aparcament de 
la propietat del gual permanent. 
 
2. Remetre la Moció al Govern de l’Estat i a les meses del Senat, del Parlament de les Illes Balears i del 
Congrés dels Diputats. 
 
3. Publicar els acords a la pàgina web de l’Ajuntament i fer-ne difusió per les xarxes socials municipals. 
 
 
8. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal d’UIA relativa a instar el 
Departament de Territori i Carreteres a eliminar els punts negres de l’avinguda de Costa i 
Llobera 



19 
 

 
La regidora d’UIA, Sra. Maria, explica la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<El passat dia 2 de setembre al pas de vianants que hi ha a l’altura del Bar Talayot de l’avinguda de 
Costa i Llobera d’Artà va tenir lloc un accident mortal. 
 
Atès que desgraciadament en aquest emplaçament no és la primera vegada que es produeix un accident 
d’aquestes magnituds —el primer cas va ser l’any 1990 i el d’aquest mes ja és el tercer. 
 
Atès que el primer accident mortal va succeir fa més de  25 anys i ara per ara no s’ha fet cap actuació 
per part de les administracions pertinents per tal de resoldre aquest “punt negre”. 
 
Per aquests motius, el grup municipal d’Unió Independents d’Artà proposa al Plenari de l’Ajuntament 
d’Artà l’adopció dels següents  
 
ACORDS: 
 
1. Instar el Departament de Territori i Carreteres del Consell de Mallorca a fer urgentment tots els 
tràmits i les actuacions oportuns per tal de resoldre aquesta situació tan fatídica al més aviat possible. 
 
2. Remetre aquesta Moció al Departament de Territori i Carreteres del Consell de Mallorca. 
 
3. Publicar aquest moció a la pàgina web de l’Ajuntament, a Ràdio Artà i a les xarxes socials 
municipals.>> 
 
El batle considera que han de fer totes les actuacions en tots els punts negres del municipi. Opina que 
aquesta moció és incompleta. Demana a UIA que retiri la moció de l’ordre del dia i que es faci un estudi 
complet de tot el municipi per part del Consell de Mallorca i de la Policia Local. 
 
La regidora d’UIA, Sra. Maria, diu que pensa en un punt en concret, perquè quan es demanen moltes 
coses, no els escolten. Opina que no està de més xerrar amb els tècnics. Diu que, si es fa aviat l’estudi 
amb l’opinió dels tècnics, estan d’acord en retirar la moció de l’ordre del dia. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, pensa que, quan es pren una solució, a vegades és bona per a uns i mala 
per als altres. 
 
Finalment, la regidora d’UIA, Sra. Maria, diu que retiren la moció de l’ordre del dia. 
 
 
9. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal d’UIA relativa a la promoció 
d’actuacions per donar valors als elements patrimonials i culturals del municipi 
 
El regidor d’UIA, Sr. Arnandis, explica la moció, que, copiada literalment, diu. 
<<Durant la passada legislatura l’Equip de Govern es va veure forçat, per la conjuntura econòmica,  a 
prendre decisions que poc ajudaren a la conservació i la promoció del patrimoni pictòric municipal. 
      
És per això que ara, ateses unes circumstàncies més favorables, presentam una de les nostres propostes 
que dúiem al programa electoral, que consisteix en la reparació d’aquest fet mitjançant la promoció 
d’actuacions per donar valor als elements patrimonials i culturals del municipi, així com a la vetla per a 
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la seva conservació o catalogació, la finalització en l’inventariat i la difusió del fons de la pinacoteca 
municipal.  
 
Per tot això, es proposa al Ple de l’Ajuntament d’Artà que adopti el següent 
 
ACORD: 
  

Dedicar part de les partides 3331, d’Equipaments culturals i museus, i 3361, d’arqueologia i protecció 
del patrimoni històric, a la promoció d’actuacions per donar valor als elements patrimonials i culturals 
del municipi, així com a la vetla per a la seva conservació la catalogació, finalització en l’inventariat i 
difusió del fons de la pinacoteca municipal.>> 

 
El batle diu que no entén la moció. Explica que, en la passada legislatura, es va fer molta de feina en la 
pinacoteca municipal i que en aquesta legislatura hi ha un pacte de conservació preventiva de les obres. 
Opina que s’ha fet bastanta feina en aquest tema. Diu que no és necessari fer cap modificació de crèdit, 
ja que les partides pertanyen a la mateixa bossa. Finalment, diu que votaran en contra de la moció, 
perquè no li veuen el sentit. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que s’abstendrà en la votació. 
 
Tot seguit, es vota la moció, la qual, per 5 vots a favor (UIA), 7 vots en contra (PI, PSOE i AA) i 1 
abstenció (PP), no s’aprova per manca de quòrum en la votació. 
 
 
10. Aprovació, si s’escau, del Compte general de l’exercici 2015 
 
El batle explica la proposta, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Atès el Compte general format de l’exercici 2015, juntament amb tota la documentació que s’hi 
annexa segons la legislació vigent. 

 
Atès l’informe d’Intervenció emès sobre aquest i el dictamen d’aquesta Comissió emès en data 20 de 
juny de 2016. 

 
Atès que aquest Compte general es va exposar al públic perquè es poguessin presentar reclamacions, 
objeccions o observacions, i atès que no se n’hi ha presentat cap, segons consta en el certificat de 
Secretaria de data 27 de juliol de 2016. 
 
Una vegada realitzada la tramitació legalment establerta, la Comissió Especial proposa al Ple, per 
unanimitat, que adopti el següent  

 
ACORD: 
 
1. Aprovar el Compte general de l’exercici de 2015, comprès pel Compte general del mateix 
Ajuntament. 

 
2. Remetre el Compte general aprovat, juntament amb tota la documentació que l’integra, a la 
fiscalització del Tribunal de Comptes (i òrgan autonòmic), tal com estableix l’article 212.3 del Reial 
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decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei reguladora de les 
hisendes locals, i en acompliment dels mandats de la Llei orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat 
pressupostària i sostenibilitat financera, i la resta de normativa concordant, i al Ministeri d’Hisenda i 
Administracions Públiques.>> 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, mostra la seva conformitat. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, també mostra la seva conformitat. 
 
A continuació, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Aprovar el Compte general de l’exercici de 2015, comprès pel Compte general del mateix 
Ajuntament. 

 
2. Remetre el Compte general aprovat, juntament amb tota la documentació que l’integra, a la 
fiscalització del Tribunal de Comptes (i òrgan autonòmic), tal com estableix l’article 212.3 del Reial 
decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei reguladora de les 
hisendes locals, i en acompliment dels mandats de la Llei orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat 
pressupostària i sostenibilitat financera, i la resta de normativa concordant, i al Ministeri d’Hisenda i 
Administracions Públiques. 
 
 
11. Aprovació, si s’escau, de l’expedient de modificació de crèdit 24/2016 per crèdit extraordinari 
 
El batle explica la proposta, que, copiada literalment, diu. 
 
<<En relació amb l’expedient relatiu a l’aprovació de l’expedient de modificació de crèdit 
núm. 24/2016 del pressupost en vigor, en la modalitat de crèdit extraordinari per a l’aplicació del 
superàvit pressupostari amb càrrec al romanent de tresoreria per a despeses generals, emet aquesta 
proposta, en base als següents 

 
ANTECEDENTS DE FET 

 
1. Atesa la possibilitat d’aplicar el superàvit pressupostari en l’exercici de 2016 al finançament 
d’inversions financerament sostenibles, mitjançant una provisió de Batlia es va incoar l’expedient per a 
la concessió de crèdit extraordinari. 

 
2. En data 1 de setembre de 2016 es va emetre un informe de Secretaria sobre la legislació aplicable i el 
procediment a seguir. 
 
3. En data 1 de setembre de 2016 es va emetre un informe d’Intervenció, en què es posa de manifest el 
compliment dels requisits de la disposició addicional sisena així com l’import del superàvit, susceptible 
d’aplicació, com a màxim, a les destinacions alternatives, que s’apuja a 1.973.838,53 euros. 

 
Atesos els antecedents, es considera que l’expedient s’ha tramitat d’acord amb la legislació aplicable i 
el Ple procedeix a la seva aprovació inicial, de conformitat amb el que disposa l’article 177.2 del Reial 
decret 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, i 
l’article 22.2.e de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local. 
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Per això, s’eleva al Ple la següent  
 
PROPOSTA D’ACORD: 

 
1. Aprovar inicialment l’expedient de modificació de crèdit núm. 24/2016 del pressupost en vigor, en la 
modalitat de crèdit extraordinari per a l’aplicació del superàvit pressupostari amb càrrec al romanent de 
tresoreria per a despeses generals, el detall del qual és el següent: 

 
Els imports aplicats a les diferents destinacions en base a l’informe d’Intervenció són: 
 
- Finançar inversions sempre que durant la vida útil de la inversió aquesta sigui financerament 
sostenible, per la quantitat de 62.336,55 euros. 

 
El resum de les aplicacions pressupostàries a què es destinarà el superàvit pressupostari, segons allò que 
estableix l’apartat anterior, serà el següent:  
 
Altes en aplicacions de despeses 
 
CRÈDIT EXTRAORDINARI 
Apl. press. Descripció Increment 
9331 63900 01 Altres inversions reposició d’infraestructures 40.932,73 
1611 62304 01 Sistema d’impulsió d’aigua Na Crema 10.251,85 
1611 62305 01 Comptadors de lectura electrònica 11.151,97 
 Total crèdit extraordinari 62.336,55 
 
Altes en aplicacions de ingressos 

 
Apl. press. Descripció Increment 
870 00 Romanent de tresoreria de despeses generals 62.336,55 
 Total 62.336,55 
 
2. Exposar aquest expedient al públic mitjançant un anunci en el Butlletí Oficial de les Illes Balears, per 
un termini de quinze dies, durant els quals les persones interessades el podran examinar i presentar 
reclamacions davant del Ple. L’expedient es considerarà definitivament aprovat si, durant el termini 
esmentat, no s’han presentat reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà d’un termini d’un mes per 
resoldre-les.>> 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, llegeix la seva intervenció, què, copiada literalment, diu: 
 
<<Hi votarem en contra. En totes les modificacions de crèdit que afectaven la incorporació de romanent 
de tresoreria hem anat dient que s’estava apedaçant el pressupost i que no s’invertia el romanent amb 
actuacions importants, estructurals, que permetin que el municipi avanci millor. Estau dotant partides 
petites, posant “parxes” que no arreglen cap problema greu i que es podrien finançar amb pressupost 
ordinari. Entenem, fins i tot, que algunes d’aquestes inversions no es puguin qualificar de financerament 
sostenibles, però no ho discutirem perquè està clar que la interpretació és subjectiva i mai no ens 
posarem d’acord. 
 
Per altra banda, aquesta incorporació, tan concreta, demostra una vegada més la pèrdua d’oportunitats 
que l’Ajuntament mostra en la gestió de la incorporació del romanent. Les tres actuacions proposades 
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podrien concentrar-se en una de sola i fer una inversió important que resolgués el problema estructural 
dels parcs infantils o de l’aigua, fent un projecte global i no tapant només forats puntuals. 
 
També es mostra la improvisació i el dia a dia, la manca d’un projecte ben definit i que estableixi les 
bases d’una bona inversió, duradora en el temps i financerament sostenible.>> 
 
El portaveu del PP, diu que les modificacions de crèdit per una banda li agraden i per una altra, no; diu 
que s’abstendrà en la votació. 
 
A continuació, els reunits acorden, per 7 vots a favor (PI, PSOE i AA), 5 vots en contra (UIA) i 1 
abstenció (PP): 
 
1. Aprovar inicialment l’expedient de modificació de crèdit núm. 24/2016 del pressupost en vigor, en la 
modalitat de crèdit extraordinari per a l’aplicació del superàvit pressupostari amb càrrec al romanent de 
tresoreria per a despeses generals, el detall del qual és el següent: 

 
Els imports aplicats a les diferents destinacions en base a l’informe d’Intervenció són: 
 
- Finançar inversions sempre que durant la vida útil de la inversió aquesta sigui financerament 
sostenible, per la quantitat de 62.336,55 euros. 

 
El resum de les aplicacions pressupostàries a què es destinarà el superàvit pressupostari, segons allò que 
estableix l’apartat anterior, serà el següent:  
 
Altes en aplicacions de despeses 
 
CRÈDIT EXTRAORDINARI 
Apl. press. Descripció Increment 
9331 63900 01 Altres inversions reposició d’infraestructures 40.932,73 
1611 62304 01 Sistema d’impulsió d’aigua Na Crema 10.251,85 
1611 62305 01 Comptadors de lectura electrònica 11.151,97 
 Total crèdit extraordinari 62.336,55 
 
Altes en aplicacions de ingressos 

 
Apl. press. Descripció Increment 
870 00 Romanent de tresoreria de despeses generals 62.336,55 
 Total 62.336,55 
 
2. Exposar aquest expedient al públic mitjançant un anunci en el Butlletí Oficial de les Illes Balears, per 
un termini de quinze dies, durant els quals les persones interessades el podran examinar i presentar 
reclamacions davant del Ple. L’expedient es considerarà definitivament aprovat si, durant el termini 
esmentat, no s’han presentat reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà d’un termini d’un mes per 
resoldre-les. 
 
 
12. Aprovació, si s’escau, de l’expedient de modificació de crèdit 25/2016 per suplement de crèdit 
 
El batle explica la proposta, que, copiada literalment, diu: 



24 
 

 
<<En relació amb l’expedient de modificació de crèdit núm. 25/2016 del pressupost en vigor, en la 
modalitat de suplement de crèdit amb càrrec a baixes de crèdits d’altres partides pressupostàries, en 
acompliment de la Provisió de Batlia, emet l’informe proposta d’acord següent, de conformitat amb el 
que estableix l’article 175 del Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats 
locals, aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, amb base als següents 

 
ANTECEDENTS DE FET 

 
1. Amb caràcter general, l’augment de despesa es finançarà amb càrrec al romanent líquid de Tresoreria, 
amb nous o majors ingressos sobre els totals previstos en el pressupost corrent i mitjançant anul·lacions 
o baixes de crèdits de despeses d’altres aplicacions del pressupost vigent no compromesos. 

 
2. Amb data 12 de setembre de 2016, la Batlia va emetre una memòria en la qual s’especifica la 
modalitat de modificació del crèdit, el finançament de l’operació i la seva justificació. 

 
3. Amb data 12 de setembre de 2016, la Secretaria va emetre un informe sobre la legislació aplicable i el 
procediment a seguir. 

 
4. Amb data 12 de setembre de 2016, va ser emès un informe d’avaluació del compliment d’avaluació 
de l’objectiu d’estabilitat pressupostària i la Intervenció va informar favorablement sobre la proposta de 
Batlia. 

 
LEGISLACIÓ APLICABLE 

 
La legislació aplicable a l’assumpte és la següent: 

 
— Els articles 169, 170, 172 i 177 del text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, aprovat pel 
Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març. 
— Els articles 34 a 38 del Reial decret 500/1990, de 20 d’abril, pel qual es desenvolupa el capítol I, del 
títol VI, de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, reguladora de les hisendes locals, en matèria de 
pressupostos. 
— Els articles 3, 4, 11, 12, 13, 21 i 23 de la Llei orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat 
pressupostària i sostenibilitat financera. 
— L’article 16.2 del Reglament de desenvolupament de la Llei 18/2001, de 12 de desembre, 
d’estabilitat pressupostària, en la seva aplicació a les entitats locals, aprovat pel Reial decret 1463/2007, 
de 2 de novembre. 
— L’article 22.2.e de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local. 
— L’Ordre EHA/3565/2008, de 3 de desembre, per la qual s’aprova l’estructura de pressupostos de les 
entitats locals. 
— L’Ordre HAP/2105/2012, d’1 d’octubre, per la qual es despleguen les obligacions de 
subministrament d’informació previstes en la Llei orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat 
pressupostària i sostenibilitat financera. 
— L’article 28.j de la Llei 19/2013, de 9 de desembre, de transparència, accés a la informació pública i 
bon govern. 
— Base 7 de les bases d’execució del pressupost. 

 
Vist tot l’anterior, es considera que l’expedient ha seguit la tramitació establerta en la legislació 
aplicable, i que és procedent la seva aprovació inicial pel Ple, de conformitat amb el que disposa 
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l’article 177.2 del text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, aprovat pel Reial decret 
legislatiu 2/2004, de 5 de març, i en l’article 22.2.e de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les 
bases del règim local. 

 
Per això, de conformitat amb el que estableix l’article 175 del Reglament d’organització, funcionament 
i règim jurídic de les entitats locals, aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, el 
sotasignat eleva al Ple el següent 
 
INFORME PROPOSTA DE RESOLUCIÓ 

 
1. Aprovar inicialment l’expedient de modificació de crèdit núm. 25/2016 del pressupost en vigor, en la 
modalitat de suplement de crèdits, amb càrrec a baixes d’altres partides pressupostàries del pressupost 
vigent, d’acord amb el resum  següent: 

 
Altes en l’estat de despeses 

 
Org. Programa Econòmic Sp. Denominació Altes € 
01 9201 22799 03 Treballs d’altres empreses 53.000,00 € 
01 9201 62500 01 Mobiliari 10.000,00 € 
  TOTAL   63.000,00 € 

 
Baixes en l’estat de despeses 

 
Org. Programa Econòmic Sp. Denominació Baixes € 
01 1532 21000 01 Infraestructures i bens naturals 8.000,00 € 
01 1532 61900 01 Altres inversions de reposició en 

infraestructures 
25.000,00 € 

01 1622 62201 01 Punt verd 20.000,00 € 
01 4331 63500 01 Mobiliari 10.000,00 € 
  TOTAL   63.000,00 € 

 
2. Exposar aquest expedient al públic mitjançant un anunci inserit en el BOIB, durant un termini de 
quinze dies, durant els quals les persones interessades el podran examinar i presentar reclamacions 
davant del Ple. L’expedient es considerarà definitivament aprovat si, durant el termini esmentat, no 
s’han presentat reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà d’un termini d’un mes per resoldre-les.>> 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, llegeix la seva intervenció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<També hi votarem en contra. Amb aquesta modificació heu tramitat 25 modificacions de crèdit. Una 
mitjana de 2,7 modificacions cada mes. Heu presentat modificacions per un valor d’1.831.167 euros. 
Heu modificat un 19 % del total del pressupost inicial, la qual cosa suposa una quantitat 
exageradíssima. I això que no hem trobat l’expedient de modificació número 12, que no està publicat en 
els decrets de Batlia ni ha passat per plenari. 
 
Això reforça el que ja dèiem en l’anterior punt: la manca de projecte i la improvisació que estau fent. Ja 
us ho diguérem en la discussió del pressupost: estava fet ràpidament i sense tenir en compte la realitat 
de les necessitats pressupostàries del municipi. Us recordam que no ens vau donar cap resposta a cap de 
les qüestions plantejades. 
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Però, i ens preocupa molt, el tema de l’externalització de serveis a través de la dotació de partides de 
“treballs d’altres empreses”. Us diguérem, en la discussió dels pressupostos, que passàveu dels 
376.562 euros en treballs d’altres empreses el 2015, i ja era una mica exagerat, als 757.642 el 2016, 
cosa que suposava un increment de més del 100 %. Però és que amb aquestes modificacions de crèdit 
que heu tramitat durant aquests 9 mesos, encara heu augmentat molt més aquestes partides de treballs 
d’altres empreses, perquè hi heu mobilitzat 169.430 euros més, de manera que heu destinat més de 
927.000 euros a externalitzar serveis de l’Ajuntament. Això suposaria que, en la despesa corrent, dels 
3.555.309 euros aprovats inicialment en el pressupost de 2016, un 26 % és externalització. I això, al 
nostre parer, no és apostar pels serveis públics d’una forma clara i decidida. 
 
Així, no podem donar suport a la modificació. I que consti que no votam en contra de les actuacions 
concretes que es plantegen. Votam en contra de la dinàmica d’actuació de l’Equip de Govern, que és 
incapaç de planificar un pressupost i d’executar-lo així com ho ha previst>>. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que s’abstendrà en la votació. 
 
Tot seguit, els reunits acorden, per 7 vots a favor (PI, PSOE i AA), 5 vots en contra (UIA) i 1 abstenció 
(PP): 
 
1. Aprovar inicialment l’expedient de modificació de crèdit núm. 25/2016 del pressupost en vigor, en la 
modalitat de suplement de crèdits, amb càrrec a baixes d’altres partides pressupostàries del pressupost 
vigent, d’acord amb el resum  següent: 

 
Altes en l’estat de despeses 

 
Org. Programa Econòmic Sp. Denominació Altes € 
01 9201 22799 03 Treballs d’altres empreses 53.000,00 € 
01 9201 62500 01 Mobiliari 10.000,00 € 
  TOTAL   63.000,00 € 

 
Baixes en l’estat de despeses 

 
Org. Programa Econòmic Sp. Denominació Baixes € 
01 1532 21000 01 Infraestructures i bens naturals 8.000,00 € 
01 1532 61900 01 Altres inversions de reposició en 

infraestructures 
25.000,00 € 

01 1622 62201 01 Punt verd 20.000,00 € 
01 4331 63500 01 Mobiliari 10.000,00 € 
  TOTAL   63.000,00 € 

 
2. Exposar aquest expedient al públic mitjançant un anunci inserit en el BOIB, durant un termini de 
quinze dies, durant els quals les persones interessades el podran examinar i presentar reclamacions 
davant del Ple. L’expedient es considerarà definitivament aprovat si, durant el termini esmentat, no 
s’han presentat reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà d’un termini d’un mes per resoldre-les.>> 
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13. Informació de les resolucions de Batlia corresponents als mesos de juliol i agost de 2016 i de 16 
de setembre de 2016 
 
A continuació, es dóna compte de les resolucions de Batlia corresponents als mesos de juliol i agost de 
2016 i de 16 de setembre de 2016. 
 
Seguidament, els reunits, per assentiment unànime, es donen per assabentats. 
 
 
14. Precs i preguntes 
 
La secretària informa que UIA i el PP han presentat escrits de precs i preguntes, els quals es llegeixen  a 
continuació. 
 
PRECS I PREGUNTES QUE FORMULA UIA 
  
Precs 
 
- Expressam el nostre suport i adhesió a l’escrit del batle sol·licitant suport a la Conselleria d’Hisenda 
en la defensa de la immatriculació de béns per part de l’Església.  

 
Resposta: Gràcies. 

 
- Agraïm i felicitam l’equip liderat pel Dr. Aramburu-Zabala per les tasques desenvolupades en el 
jaciment de ses Païsses, la memòria de les quals, en si, és un material de gran valor documental. 

 
Resposta: Lamentam la denegació de la subvenció per a les excavacions d’enguany per part del Consell 
de Mallorca. 

 
- Ens adherim a la demanda a la Demarcació de Costes del Ministeri d’Agricultura, Alimentació i 
Pesca, per a la reparació dels desperfectes al sistema dunar de sa Canova. 

 
Resposta: Tècnics de Tragsa s’han posat en contacte telefònic per comentar que hi faran feina. 

 
- Cal felicitar-nos pel nomenament del policia tutor, ja efectiu. 

 
Resposta: Pensam que pot fer una bona feina. 

 
- Demanam que publiquin a la web municipal, en l’apartat de reglaments i ordenances generals, el 
Reglament d’ús de la llengua catalana al municipi. 

 
Resposta: El Reglament està a l’apartat de publicacions, pot ser que no estigui en el lloc adequat. A la 
nova web tot això sofrirà un nova distribució. 

 
- Demanam que, dins de totes les obres que s’estan fent en el poble, condicioneu la plaça de l’Ibavi, 
molt deteriorada i que dóna molt mala imatge a una zona d’instal·lacions públiques. 

 
Resposta: Tots sabem de l’existència del projecte que hi ha i és un dels projectes que, dins la legislatura, 
intentarem dur a terme. 
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- Demanam que, a l’hora de fer borses de contractació de personal, no ho facin de manera urgent com 
han fet les darreres, que ho publiquin per tots els mitjans que estiguin al seu abast i que n’informin a 
l’oposició, perquè també en pugui fer el màxim de difusió. Això suposa que no es dóna prou temps a la 
publicitat i a la presentació de candidats i el consegüent dubte de procediment transparent. 

 
Resposta: A vegades hi ha urgències que no podem controlar. 

 
- En el fulletó repartit casa per casa sobre els cursos municipals, torna haver-hi errors greus. 
Concretament, les dates d’inici dels cursos de gimnàstica d’estiraments, gimnàstica de manteniment i 
Pilates, que diuen que començaran el 2015. Demanam que reviseu seriosament tot allò que publicau, ja 
que són moltes les vegades que s’està repartint documentació institucional amb errors. I això 
desprestigia molt la institució municipal. 

 
Resposta: Ho revisarem. 

 
- Els representants sindicals han presentat diferents instàncies sol·licitant informació diferent i, segons 
la instància de 9 de setembre presentada pel sindicat CCOO, no se’ls ha contestat. Demanam que 
contesteu les instàncies dels sindicats. 

 
Resposta: Ho farem en el moment oportú. 

 
- En els darrers mesos hi ha hagut moltes queixes per la presència d’excrements de cans a la via pública. 
Demanam que facin les actuacions necessàries per millorar aquesta problemàtica. 

 
Resposta: Problemàtica difícil de resoldre; s’hi fa feina constantment. 

 
Preguntes 
 
Interior 
 
- Ja s’ha entregat tota la documentació requerida dia 2 de juny per part dels representants dels 
treballadors laborals: una còpia de tots els contractes del personal que fa feina a l’Ajuntament i dels que 
hi puguin fer feina a partir de la data, així com la notificació de les pròrrogues i les denúncies d’aquests 
contractes? Igualment la informació sobre les provisions de l’empresa de subscriure nous contractes? 
Ens en podeu donar una còpia? 

 
Resposta: Com que crec que teniu constància que la gestió i la reorganització en termes de personal 
municipal és un tema complicat, des de l’Equip de Govern estam fent molts d’esforços en aquest camp, 
el darrer la contractació d’un advocat especialitzat en matèria laboral per anar contestant i aclarint les 
diferents situacions que hi ha dins l’Ajuntament. Tendreu còpia de totes les contestes i la documentació 
a mesura que es vagin entregant; el que no farem, però, és deixar que els escrits dels sindicats, alguns de 
dubtós interès general, marquin el ritme de feina en aquest. La resposta a la pregunta en concret és no. 

 
- Des del plenari del mes de juny us demanam que, des d’un bufet d’advocats de Palma, es reclama el 
nomenament del cap de la Policia Local per saber si s’ha fet mitjançant convocatòria pública. Primer 
ens diguéreu que li contestaríeu que tota la informació és pública i que va passar per plenari. Llavors, 
que no estava contestada i que hi estàveu fent feina. Ja l’heu enviada? Ens en podeu donar una còpia, de 
la resposta? 
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Resposta: No. 

 
- En data 13 de juliol de 2016 sol·licitàrem una còpia d’una sèrie de contractes i les factures de les 
empreses contractades. Avui encara no els tenim. Teniu previst contestar les nostres peticions? Quan 
ens facilitareu la documentació sol·licitada, tenint en compte que l’obligació és d’entregar-la als cinc 
dies de la seva petició? 

 
Resposta: Tenim previst entregar tota aquella documentació a la qual no tengueu accés directe, per 
consultar factures teniu les claus d’accés i un espai i ordinador al vostre servei, cosa que mai no havia 
tengut l’oposició municipal d’aquest Ajuntament. Teniu la mateixa informació que l’Equip de Govern i 
a l’instant. 

 
- Durant aquesta legislatura que duim, quins han estat els complements nous que s’han donat al personal 
de l’Ajuntament, amb quin import i quins han passat per mesa general de negociació? 

 
Resposta: Els que han passat per plenari. Des de l’any 2006 no hi ha hagut cap mesa general de 
negociació, ni tan sols durant la legislatura on estàveu a l’Equip de Govern. 

 
- Amb data 9 de setembre el sindicat CCOO va sol·licitar la creació d’una mesa negociadora per igualar 
els complements entre els auxiliars administratius (funcionaris i laborals). Demanen aquest espai perquè 
és el que preveuen els articles 36 i 37 del RDL 5/2015, sobre l’Estatut bàsic de l’empleat públic. Quan 
la convocareu per fer l’equiparació? Estan cobrant els auxiliars administratius aquesta equiparació? Si 
és que sí, des de quan? 

 
Resposta: En el moment que trobem oportú. 

 
- També demana, el sindicat CCOO, en la mateixa instància de 9 de setembre, la diferència que hi ha 
entre els complements aprovats per a l’oficial i per al sotsoficial de policia, que no han passat per mesa 
general de negociació i ja el cobren, quan els articles 36 i 37 del RDL 5/2015 de l’EBEP preveuen que 
tota modificació retributiva ha de passar per mesa general de negociació i no hi ha passat. Quina 
diferència hi heu aplicat?  

 
Resposta: Són dues de les fitxes amb les funcions i els complements definits que han passat per plenari i 
que, per tant, tots n’hem tengut la informació i la justificació. 

 
- Segons la relació de la plantilla de personal de 2014, la darrera aprovada abans de la de 2016, a la 
Policia Local hi havia 3 places d’oficial, una de vacant i dues d’ocupades. En l’aprovada el 2016 
apareixen 4 places d’oficial, creant-se una de nova: 3 d’oficial de policia (una de vacant) i una de 
suboficial (vacant). En base a quina norma s’ha pogut crear una nova plaça d’oficial de policia local, si 
la Llei de pressupostos de 2016 limita l’increment de l’oferta pública tot i permetre una taxa del 100 % 
de reposició de les vacants? Es podria declarar la creació d’aquesta plaça nul·la de ple dret? 

 
Resposta: No entraré a valorar suposicions, estic plenament convençut que tot el que es fa en matèria de 
personal és ajustat a dret, si algú pensa que és nul·la de ple dret té al seu abast tots els mecanismes 
legals. 

 
Hisenda 
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- Ja s’ha cobrat la quantitat de 8.391,97 euros que es va liquidar a l’empresa que ocupa la via pública 
del carrer de Montferrutx a la Colònia? Quan? Ja s’ha fet la nova notificació d’ocupació a partir de la 
data en què vencia la liquidació que s’havia de cobrar? Cada quant es faran les liquidacions? 

 
Resposta: S’ha cobrat, en data 12/08/2016, la liquidació corresponent al període entre el 01/03 i el 
31/12/2016. Dins el 2017 es farà un nova liquidació si correspon. 
 
- Estam ja al final de la temporada turística i l’ocupació de la via pública ha estat del cent per cent. El 
mes de juliol ens diguéreu que encara no s’havia cobrat. Ja s’ha cobrat? Quina quantitat s’ha cobrat per 
aquest concepte? I la liquidació de les festes de Sant Salvador, segons ens consta, encara no s’ha cobrat. 
Quin és el motiu? Es varen fer actes de l’ocupació de les festes? Si és que no, com es cobrarà, idò, 
l’ocupació de la via pública? 

 
Resposta: És un tema en el qual s’està fent feina; sabeu que l’ocupació de via pública és un tema en el 
qual s’està fent molta feina, sobretot per part de la Policia Local, el Departament d’Activitats i el 
Departament de Recaptació, s’està canviant tot el sistema de concessió, gestió i regulació d’aquesta 
ocupació i revisant, també, les llicències d’obertura. 

 
- La Junta de Govern Local ha aprovat una sèrie de diverses despeses sense especificar-ne la partida. 
Concretament són: 

 
· El nomenament del coordinador de seguretat i salut de les obres de renovació de la xarxa d’abastiment 
i sanejament del carrer de la Caritat (1.048 € + IVA). 

 
Resposta: 1611 61900, d’altres inversions en reposició d’infraestructures. 

 
· Obra menor. Reparació de la cobertura de les grades del camp de futbol (74.130,37 €, IVA inclòs). 

 
Resposta: Ho tendrem en compte i ho corregirem; de totes formes, aquesta obra va passar per plenari el 
25 d’abril i es va fer mitjançant la modificació de crèdit 5/2016, on ja hi ha especificada la partida 
pressupostària 9331 6320. 

 
· Obra menor. Reparació de camins de la Colònia de Sant Pere (21.811,70 €, IVA inclòs). 

 
Resposta: 4591 61900, d’altres inversions en reposició d’infraestructures. 

 
· Obra menor. Reconstrucció d’un tram d’un mur de pedra en el camí des Rafal (32.978,67 €, IVA 
inclòs). 

 
Resposta: 4540 61900, de camins. 

 
· En total, són 129.968,74 €, IVA inclòs. A quina partida s’han carregat?  
 
Urbanisme 
 
- En quina situació està la tramitació del canvi de NS del solar del nou Punt Verd de la Colònia? 
 
Ens podeu fer arribar un llistat (dates i concepte) de la documentació que s’ha enviat i rebut del Consell 
referent a aquesta tramitació? 
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Resposta: No s’ha iniciat, s’està tramitant la modificació de NS pel que fa als terrenys que han de 
permetre l’ampliació de la depuradora. S’ha encomanat la feina i properament es posarà en marxa. 
 
- El Consell de Mallorca, des del Departament de Territori i Infraestructures, en data 2 d’agost de 2016 
ha notificat a l’Ajuntament unes deficiències referent a l’expedient de substitució d’un tram de xarxa 
d’aigua potable de Montferrutx i s’Estanyol. Ja s’han esmenat? Quan? 

 
Resposta: Sí. És el registre de sortida núm. 2102, de 05/08/2016. 

 
- S’ha contestat la queixa que una veïna del carrer de la Mànega va fer amb RGE núm. 3939, respecte a 
males olors i obertura d’una porta? 

 
Resposta: Sí, s’han mantingut reunions amb la veïna i el seu problema s’ha resolt. 

 
- Amb valor de 16.500 € + IVA s’ha contractat l’empresa Ingeniería y Asesoría de Renovables, SL, per 
a la redacció d’un pla d’accessibilitat i manteniment dels carrers d’Artà. En quina fase es troba aquest 
pla? 

 
Resposta: La fase de diagnosi de l’estat de les nostres voravies està acabada en un 85 % més o manco i 
després començaran a Artà.  Ara hem establert reunions setmanals per tal de definir algunes coses, com 
per exemple la proposta d’eixos i rutes que han de comunicar els diferents barris d’Artà amb el nou 
PAC. També s’està treballant sobre el disseny dels diferents carrers que formen part de l’eix cívic que hi 
ha al Pla de mobilitat, concretament els carrers de Montserrat Blanes i Ramon Llull. 

 
- Un veïnat del carrer d’en Botavant demana a l’Ajuntament que contacti amb els propietaris d’un solar 
que està molt brut i perjudica els veïns. Quines passes heu fet? 

 
Resposta: S’ha tramés a Urbanisme i s’hi està fent feina. 

 
Medi ambient 
 
- El 23 d’agost un ciutadà va reclamar una intervenció contra les destrosses provocades per les cabres 
salvatges. Heu fet qualque intervenció? En quin sentit? Heu contestat al ciutadà? 

 
Resposta: S’ha informat el COFIB, el ciutadà era present en el moment de fer els tràmits i està informat 
de tot. Com sabeu, no és competència nostra, sinó del COFIB. 

 
- Segons constava en les condicions de concessió del bar de les verbenes, s’havia d’utilitzar el tassó 
reutilitzable que havia de facilitar l’Ajuntament. Per què l’Ajuntament no el va facilitar? Si el va 
facilitar, per què no es va utilitzar? 

 
Resposta: Sí, es va facilitar i es va utilitzar. 

 
- A les comissions informatives de maig informàrem als regidors de l’Equip de Govern que a la nau que 
havia de servir de taller dels trens, devora el cementeri, s’hi havien col·locat nombrosos recipients plens 
d’oli. Quatre mesos després, tot el recinte està tancat, però segueix fent molta olor d’oli. Què hi ha allà? 
En té coneixement SFM? Pot haver-hi aquests residus dins aquesta nau? Demanam que requeriu a qui 
pertoqui una inspecció i, si s’escau, la retirada dels residus. 
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Resposta: Dins la nau no hi ha cap tipus de residu. 

 
- El 19 de març de 2016 va sortir l’anunci d’informació pública de la convocatòria d’un concurs d’idees 
amb intervenció de jurat per al disseny, producció i instal·lació d’un sistema de recollida d’excrements 
de cabot (Delichon urbicum) sota els nius ubicats a la via pública, a Artà. En el plenari de juny ens 
diguéreu que s’havien presentat dues propostes al concurs. En el plenari de juliol ens diguéreu que no 
ens podíeu donar còpia perquè s’havien d’obrir les propostes. Ja s’han obert? Si és que no, a què 
esperau? 

 
Resposta: No esperam res. És cert que, fins ara, no hem tengut pressa, perquè els cabots ja hi eren, als 
nius, i l’actuació que es podria derivar no serà fins a la propera primavera. Ens hi posarem aviat.  

 
- En data 13 d’agost es va publicar una convocatòria d’ajudes per a punts de recàrrega de vehicles 
elèctrics per a administracions locals. Es paga el 100 % de la inversió que facin els ajuntaments, gràcies 
a un 50 % de cofinançament europeu. El termini per presentar les sol·licituds és el 13 d’octubre. N’heu 
presentat algun? Si és que no, sol·licitam que es demani aquesta subvenció per poder disposar de punts 
de recàrrega per a vehicles elèctrics, un a Artà i un altre a la Colònia. 

 
Resposta: Estam preparant els projectes pertinents i posarem tres punts de càrrega:  
 
- Al carrer del 31 de Març, darrere l’edifici de la Policia. 
- Al carrer de Josep Sanxo de la Jordana, darrere de l’Aajuntament. 
- A la Colònia de Sant Pere, devora la plaça de la Bassa d’en Fasol. 
 
Hem de dir que, si bé és veritat que el punt se subvenciona al 100 %, l’obra civil i les adaptacions dels 
quadres elèctrics que s’han de fer arriba a 5.000 euros per un piló individual i a 7.000 per un de doble. 

 
- De la mateixa manera, s’ha sol·licitat cap ajuda per a l’adquisició de vehicles 100 % elèctrics? 

 
Resposta: Sí, ara s’està acabant de preparar la documentació. 

 
- En una conversació per WhatsApp, a les acaballes del mes de maig, amb la regidora de Medi Ambient, 
s’informà de la destrossa del panell informatiu de la zona coneguda com a banyeres de les Senyores. En 
aquesta conversació se’ns digué que n’hi havia d’altres a part d’aquest. Afortunadament, no s’han hagut 
de lamentar danys personals, però com així no s’han reposat en tota la temporada? 

 
Resposta: És cert que encara no s’han tornat a instal·lar, però estan retirats. Esperam fer la revisió de 
tots els panells i senyalística del litoral amb el tècnic de medi ambient que s’ha previst contractar. 
Aquesta haurà de ser la seva primera feina.  

 
- Igualment, en una reunió amb l’Equip de Govern del mes de maig, es parla amb el 1r tinent de batle de 
la conveniència d’instal·lar barreres dissuasives naturals (roques) per impedir l’accés de vehicles 
motoritzats a zones costaneres on està prohibit l’accés però que s’hi accedeix. Aquestes no s’han 
instal·lat i vehicles hi han accedit, especialment a la zona del caló dels Ermitans. Com així? 

 
Resposta: No en tenim constància, d’aquestes converses, però també ens preocupa. 
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- S’ha presentat el llibre de registre de nuclis zoològics al FOGAIBA, tal com demana la Conselleria 
d’Agricultura, Alimentació i Pesca? Estan en ell incloses les poblacions de moixos? 

 
Resposta: Dijous passat es va entregar a la delegació comarcal del FOGAIBA de Manacor dins termini.  

 
Promoció econòmica 
 
- En la JGL es va fer un contracte menor per valor de 4.000 euros per gestionar i organitzar la fira 
Artalaiòtica. En què consisteix aquest projecte? Amb quina empresa s’ha contractat? 

 
Resposta: El projecte es va explicar ja fa mesos, abans de començar unes comissions informatives. Amb 
Més Cultura, Turisme i Patrimoni, SL (Irene Cabrer i Margalida Castells). 

 
- En el plenari de juliol diguérem que ja s’havia registrat la factura del contracte menor autoritzat en la 
JGL de 27 de maig per la feina de desestacionalitzar la temporada baixa a la Colònia de Sant Pere. 
Demanàrem a quines conclusions arriba l’informe i ens diguéreu que volen accions concretes amb 
hotelers i comerciants per desestacionalitzar la part de la Colònia, amb més volum de negoci. No hi ha, 
per tant, cap informe. Ens podeu explicar què significa això? En què es concreten els 6.504,96 euros 
pagats per aquesta feina? 

 
Resposta: És una feina que està en desenvolupament; es tracta de crear un de nou, basat en el turisme 
pet friendly, a través de la promoció i la posada en contacte de clients en origen amb receptors en 
destinació, en el nostre cas centrat a Artà, amb un enfocament especial a la Colònia de Sant Pere. 

 
- Ja s’han fet tres pagaments del contracte per al desenvolupament de la publicitat del web viuarta.com 
per un total de 14.429,25 euros. Quines empreses són les beneficiàries d’aquest servei? Com s’han 
escollit aquestes empreses? Seguirà pagant l’Ajuntament aquesta web per donar servei a empreses 
privades? 

 
Resposta: És un servei que està a l’abast de totes les empreses que formen part de la marca D’Artà avui 
i de les que en un futur hi puguin ser. Ningú no els ha escollit, elles mateixes fan les propostes. La web 
no generarà cap despesa més a part del domini; de totes maneres, vull remarcar que l’Ajuntament, des 
de Promoció Econòmica, seguirà col·laborant amb empreses privades i seguirà fent despesa perquè les 
empreses privades d’Artà es vegin ateses i rebin suport. 

 
Festes 
 
- El 2014 l’Ajuntament va adquirir 10.000 tassons reciclables, que se sumaren als més de 5.000 que ja 
hi havia. El mes de juliol demanàrem quants en queden, avui? Ens responguéreu que ens ho diríeu. 
Quants en queden? 

 
Resposta: Ens queden uns 5.000. 

 
- Per què no s’utilitzaren tassons reutilitzables en els actes de les festes organitzats per les entitats?  

 
Resposta: Cada activitat és diferent i n’hi ha que són adients i d’altres que no. 
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- Segons una notícia apareguda en premsa el 2 d’agost passat, l’Ajuntament va interposar 14 denúncies 
a joves per haver orinat a la via pública durant la verbena del dissabte. Quants d’aquests expedients 
s’han cobrat? Quin import total s’ha ingressat? Quants d’aquests expedients s’han tancat? 

 
Resposta: Estan en tràmit. 
 
Infraestructures 
 
- Què diuen els informes que ens diguéreu els mesos passats que demanaríeu a la Policia per a la 
instal·lació de miralls als carrers de Josep Melià i Pontarró?  

 
Resposta: En principi, s’hi instal·laran properament. 

 
- Segons l’auditoria realitzada per l’empresa contractada a aquest tal efecte, amb data d’agost de 2015, 
s’havien de reduir 53,02 euros a les factures d’agost, setembre i octubre de 2015. En els plenaris de 
maig, juny i juliol ens diguéreu que encara no s’havia fet la reducció. S’ha fet ja aquesta reducció? En 
quin número de factura s’ha realitzat? Ens podeu donar una còpia de cada una? 

 
Resposta: Encara no. 

 
- Segons l’auditoria realitzada per l’empresa contractada a aquest tal efecte, amb data de novembre de 
2015, s’havien de reduir 87,46 euros a les factures d’agost, setembre i octubre de 2015 (això deu ser un 
error). En els plenaris de maig, juny i juliol ens diguéreu que encara no s’havia fet la reducció. S’ha fet 
ja aquesta reducció? En quin número de factura s’ha realitzat? Ens podeu donar una còpia de cada una? 

 
Resposta: Encara no. 

 
- Segons l’auditoria realitzada per l’empresa contractada a aquest efecte, amb data de març de 2016, 
s’havien de reduir 47,33 euros a les factures novembre i desembre de 2015 i gener de 2016. En els 
plenaris de maig, juny i juliol ens diguéreu que encara no s’havia fet la reducció. S’ha fet ja aquesta 
reducció? En quin número de factura s’ha realitzat? Ens podeu donar una còpia de cada una? 

 
Resposta: Encara no. 

 
Serveis socials  
 
- S’ha concedit la subvenció sol·licitada el mes d’agost per al projecte Sembram futur? 

 
Resposta: Encara no sabem res del SOIB. 
 
Joventut 
 
- El projecte presentat a la convocatòria de subvencions per a entitats locals per a projectes de joventut 
que han convocat la FEMP i INJUVE és el de “Cocinando tu futuro”. En el plenari de juliol us en 
demanàrem una còpia. Ens la podeu fer arribar? 

 
Resposta: Sí, tampoc no tenim encara la resolució. 
 
Cultura 
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- Dia 13 d’agost de 2016 es publicava en el BOIB la convocatòria del Consell de Mallorca per a 
l’organització i la digitalització d’arxius de les entitats d’Administració local o dels organismes públics 
que en depenen, i de les bases que la regeixen. El mes de maig férem una moció per iniciar aquesta 
feina i ens vàreu demanar que la retiràssim perquè esperaríeu a veure què faria el Consell. La retiràrem. 
El mes de juliol la tornàrem presentar i ens diguéreu que estàveu esperant la convocatòria d’aquestes 
subvencions. Quin projecte heu presentat? 

 
Resposta: Cap, aquesta subvenció estava pensada per a projectes ja realitzats i pagats i, a més, amb unes 
concrecions tècniques molt específiques. Això ens ha anat molt bé per, així, saber quins criteris tècnics 
vol el Consell, per així poder optar a les pròximes. 

 
- S’han adquirit les 60 còpies del llibre In Umbra, tal com sol·licitava l’autor? 

 
Resposta: No, és decidirà al pròxim Consell Editorial, que es reunirà d’aquí poc. 

 
Teatre 
 
- Per què s’ha fet un díptic del Cool Days Festival si també està inclòs en la programació mensual que 
es reparteix? 

 
Resposta: Quan es va fer el programa de les festes, per tal d’aprofitar el cartó que sobrava, des de la 
impremta ens varen oferir aprofitar-lo, i així ho férem. Això va no va suposar cap increment de cost, ja 
que ha estat cost 0. Així també en fèiem més difusió. 

 
- En quin estat es troba la dissolució de la Fundació Teatre d’Artà després de la  seva ratificació?  
 
Resposta: S’hi fa feina, perquè la dissolució efectiva sigui dia 31 de desembre; esperam, al plenari 
d’octubre, dur la proposta de reglament. 

 
 
PRECS I PREGUNTES QUE FORMULA EL PP 
 
1. Ens poden dir en quin punt es troba el Punt Verd de la Colònia de Sant Pere? 
 
Resposta: Tal com vàrem informar a les comissions Informatives, aquesta setmana o la que ve tendrem 
un esborrany de l’informe de modificació de les NS, el qual ens permetrà iniciar l’expedient per a 
l’ampliació de la depuradora i, quan tenguem l’aprovació inicial d’aquesta modificació, iniciarem la del 
punt verd.  
 
2. Ens poden dir si aquest Equip de Govern i els anteriors han fet les passes adients per retornar els 
doblers que va avançar la promotora? 
 
Resposta: La situació històrica del Molí és complicada i, en molts de casos, depèn de decisions d’altres 
administracions; el que es farà és retornar els doblers avançats per la promotora en virtut d’uns projectes 
que no han estat possibles per motius de compliment de la legalitat. A partir d’aquí, cada part i cada 
partit ha defensat la seva postura i el plenari s’ha manifestat moltes vegades de forma majoritària per tal 
que els projectes presentats es poguessin fer. De totes maneres, la resolució de Costes ha estat la de 
posar la línia de protecció als 100 metres i, a partir d’aquí, hem de regularitzar la situació. 
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3. Ens poden dir si es va fer un homenatge a Jaume Massanet Bidigos? 
 
Resposta: No, no es va fer cap homenatge, se li va fer entrega d’un record, com a la resta de funcionaris 
que es van jubilar. El que passa és que, amb ell, no ho podíem fer al plenari amb la resta de funcionaris, 
ja que la seva relació amb l’Ajuntament no va ser mai laboral. De totes maneres, us deman disculpes per 
no haver avisat, cosa que sí que s’hagués pogut fer.      
 
- En cas afirmatiu, per quin motiu aquest regidor no va ser convidat? 
 
4. Poden informar a aquest grup municipal i a tota la ciutadania respecte a la rotonda de ses Pesqueres? 
Qui l’ha feta? 
 
Resposta: Al plenari del mes de setembre de 2015 es va aprovar la realització d’aquesta rotonda i 
nosaltres el que hem fet és donar compliment a l’acord de plenari. En el disseny d’aquesta rotonda hi 
han participat la Policia Local i l’empresa constructora, en aquest cas Coexa. 
 
També hem de dir que és voluntat d’aquest Equip de Govern, quan es fan unes obres a qualsevol dels 
indrets del nostre municipi, intentar que aquestes estiguin el més adaptades possible a les persones amb 
mobilitat reduïda. És per això que s’han eixamplat les voreres i s’han adaptat els seus accessos, s’ha 
pintat un nou pas de vianants i s’ha redefinit el que hi havia, entre d’altres actuacions. 
 
5. Ens poden dir en quin punt es troba la ronda de la Ma 3333? 
 
Resposta: Avui no he pogut contactar amb el Consell de Mallorca, però el que 15 dies abans em varen 
dir era que havien d’adjudicar el projecte d’execució del traçat de la ronda. 
 
6. Ens poden dir en quin punt es troben les obres del Monestir de Bellpuig? 
 
Resposta: Pendent de la firma del conveni. 
 
7. Ens poden fer una valoració de les festes de Sant Pere, Sant Roc i Sant Salvador?  
 
Resposta: De Sant Pere, ja la vàrem fer al plenari anterior; de Sant Salvador puc dir que s’ha mantingut 
la línia dels darrers anys, amb molta ajuda per part d’associacions; i de Sant Roc cal destacar l’impuls 
que li han donat les diferents associacions que les han organitzat. 
 
- En cas afirmatiu, ens poden dir què ha costat cada una d’elles i si s’han ajustat a la quantitat  
pressupostada. 
 
Resposta: Encara no han arribat totes les factures.        
 
- Quines mesures es varen prendre per evitar i/o eliminar el botellón i les miccions als carrers? 
 
Resposta: Més control policial i aplicació de l’ordenança. 
 
8. Ens poden fer una valoració de la Fira d’enguany? 
 
Resposta: S’ha consolidat el caràcter ramader i agrícola i costa molt que la part més comercial sigui 
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ampla i vistosa. Pensam que el fet que els diumenges hi hagi mercats importants fa que molts de firaires 
optin per fer els mercats setmanals en lloc de les fires. També cal dir que s’ha tornat dur el tast de vins a 
Na Batlessa i pensam que és el lloc ideal. 
 
- En cas afirmatiu, quants de firaires hi va haver al 2014, al 2015 i al 2016? 
 
Resposta:  2016: 89 comerciants i 29 ramaders. 

2015: 104 comerciants i 27 ramaders. 
2014: el format va ser molt distint, no tenc dades comparables. 

 
- Han pres o pensen prendre mesures respecte als olors del bestiar a la plaça del Conqueridor? 
 
Resposta: Crec que l’operatiu de neteja va funcionar bastant bé, encara que tot és millorable. 
 
9. Ens poden informar per quin motiu alguns carrers de la Colònia de Sant Pere no han tengut 
enllumenat públic? 
 
Resposta: No sé a quins carrers fa referència, però si no hi ha hagut llum en aquest cas i sempre és a 
causa d’avaries que es resolen al més aviat possible. 
 
10. Ens poden dir en quin punt es troba el manteniment i la neteja dels camins rurals? Quines actuacions 
s’hi han fet o hi pensen fer? 
 
Resposta: S’hi està fent feina constantment. Ara miram de fer el màxim número de metres possible, ja 
que ara estam en una època de l’any en què l’herba creix molt aviat. 
 
11. Ens podrien dir quants de vehicles i llocs d’aparcament preveu el PMUS? 
 
Resposta: Vehicles no ho sé, però places d’aparcament en superfície hi havia computades 2.686, més les 
places d’aparcament de sa Clota (74), més les de la zona de l’Institut (66), més les de l’Estació (96), 
més les del pàrquing de Na Pati (unes 200, en comptes dels 350 que tenim). Un total, més o manco, 
d’unes 3.122 places d’aparcament. 
 
12. Ens podrien dir quants de vehicles i llocs d’aparcament hi ha avui dia? 
 
Resposta: No som capaç de dir-ho ara, però no crec que difereixi gaire, perquè no s’han reduït en gran 
nombre les zones d’aparcament, en algun carrer sí, però en general no. 
 
13. Són conscients del fet que, amb la darrera reforma circulatòria, s’ha produït un caos, ajudat pel Pla 
d’embelliment, perquè s’han reduït els llocs d’aparcament a zones com el PAC, per exemple? 
 
Resposta: Discrep del que em dius. Hi ha opinions per a tots els gusts, però el que sí volem fer és reduir 
el trànsit a les zones on hi ha escolars i centres sanitaris o edificis municipals, precisament per garantir 
la seguretat dels vianants i dels nins i nines que van a l’escola, sense que els cotxes que vagin amb gent 
malalta o tenguin una urgència tenguin dificultats. Davant el PAC s’han habilitat zones d’encotxament i 
desencotxament i s’ha posat una mica d’ordre a l’estacionament que hi havia. En total, en el carrer del 
Trespolet podem haver reduït 3 places com a molt. 
 
14. Ens agradaria, si no ho ha fet, que aquest Ajuntament s’impliqui amb la neteja dels torrents i del 
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manteniment de la via verda. 
 
Resposta: Ho ha fet i ho venim demanant per escrit: torrents des de setembre de 2015 i via verda aquest 
mateix mes. 
 
15. Ens agradaria, i molt, que posin fil a l’agulla respecte a: 
 
- Que hi ha de molts de camins rurals en mal estat: clots, herbatge… 
Resposta: S’hi fa molta feina, sobretot amb l’herbatge. 

 
- Que al poble hi ha molts de fanals apagats al vespre. 
 
Resposta: No en tenim constància, ho revisarem. 

 
- Defecacions d’animals, clots i herbes als carrers. 

 
Resposta: Complicat, però s’hi van fent feina; amb les herbes s’ha millorat molt. 

 
- Massa barreres arquitectòniques.  
 
Resposta: Hi estam fent feina i hi dedicam molts d’esforços i amb les actuacions fetes al carrer del 
Trespolet, a la voravia de la Gran Via, a part del carrer de Pere Amorós i també a la rotonda de ses 
Pesqueres ho hem demostrat. 

 
- Mancança de miralls, i els que hi ha estan bruts. 
 
Resposta: Hi seguirem fent feina. 

 
- Manca de senyalització i la que hi ha està en mal estat. 

Resposta: Hi seguirem fent feina. 
 

- Carrers que es neguen en dia de pluja. 
 

Resposta: Falta acabar una part molt important del poble, en relació a les xarxes d’aigua, pluvials i 
fecals. 

 
- Jardins en mal estat de conservació. 

 
Resposta: Es pretén millorar amb plans de manteniment anual. 

 
- Olors dels embornals que hi ha, hi ha mancança d’aquests. 

 
Resposta: Obres d’infraestructura mal feta i males de reparar. 

 
- La neteja dels carrers es podria millorar molt. 

 
Resposta: No és el mateix que diuen les enquestes, segons les quals el nivell de satisfacció és molt alt. 
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- Renou de les tapadores del clavegueram. 
 

Resposta: D’acord, s’haurà de revisar. 
 

- Paviment dels carrers en mal estat. 
 

Resposta: Amb la mesura de les possibilitats que hi ha, s’hi va fent feina. 
 

. Mobiliari urbà en mal estat i deteriorat. 
 

Resposta: Llibre d’estil. 
 

- La inexistència d’un punt verd a la Colònia de Sant Pere.  
 

Resposta: Com li he dit, hi estam fent feina. 
 

- No s’ha dut a terme, ni en la legislatura passada ni en aquesta, la recerca de responsabilitats respecte al 
Poliesportiu de la Colònia de Sant Pere.  

 
Resposta: Tota la raó, és un tema pendent entre d’altres. 
 
 
Acords 
 
1. Acordar, per unanimitat, essent tretze el nombre legal de membres del consistori i tretze els 
assistents, aprovar l’acta de la sessió de 27 de juny de 2016. 
 
2. Acordar, per unanimitat: 
2.1. Aprovar inicialment l’Ordenança municipal de circulació, en els termes en què figura en 
l’expedient. 
2.2. Sotmetre l’Ordenança municipal de circulació a un període d’informació pública, durant un termini 
de trenta dies, mitjançant un anunci publicat en el Butlletí Oficial de les Illes Balears i en el tauler 
d’anuncis de la corporació, a fi que el veïnat i les persones legítimament interessades puguin examinar 
l’expedient i formular-ne reclamacions, objeccions o observacions.  
2.3. Concedir audiència prèvia a totes les associacions veïnals i de defensa de les persones 
consumidores i usuàries establertes en el seu àmbit territorial que estiguin inscrites en el Registre 
Municipal d’Associacions Veïnals i que el seu fi tengui relació directa amb l’objecte de la disposició. 
2.4. Facultar el batle per subscriure i signar tota classe de documents relacionats amb aquest assumpte. 
 
3. Acordar, per unanimitat: 
3.1. Aprovar la creació de la Seu electrònica única de l’Ajuntament d’Artà, que estarà disponible per als 
usuaris a l’adreça electrònica següent: https://seu. arta.cat, amb la regulació següent: 
<<1. Adreça del Registre electrònic 
1.1. L’accés dels interessats a la Seu electrònica estarà disponible a través de l’adreça seu.arta.cat, 
essent també accessible des de l’adreça de la web municipal www.arta.cat. 
1.2. Es realitzaran, a través de la Seu electrònica, totes les actuacions, procediments i serveis que 
requereixin l’autenticació dels ciutadans o de l’Administració pública en els seves relacions amb 
aquests per mitjans electrònics, així com aquells altres serveis electrònics respecte als quals es decideixi 
la seva inclusió a la seu per raons d’eficàcia i qualitat en la prestació de serveis als ciutadans. 
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2. Responsables i òrgans competents 
2.1. La titularitat de la Seu electrònica correspondrà a la Secretaria de l’Ajuntament d’Artà. 
2.2. La gestió tecnològica de la Seu serà competència del Departament Informàtic. 
2.3. Seran responsables de la gestió, dels continguts i dels serveis posats a la disposició dels ciutadans a 
la Seu, el secretari/a, o qui legalment el substitueixi. La responsabilitat es correspondrà amb les 
competències que cadascun dels titulars tingui atribuïdes per la legislació vigent. 
2.4. La gestió dels continguts comuns de la Seu i la coordinació amb els òrgans superiors i directius de 
l’Ajuntament i els organismes públics incorporats a la seu correspondrà al Departament 
d’Administració General. 
3. Característiques de la Seu electrònica (SEA) 
3.1. La identificació de la SEA es durà a terme mitjançant certificat de seu, consistent en un certificat 
del servidor on s’allotja la informació o qualsevol altre certificat de dispositiu segur o mitjà equivalent 
conforme al que es disposa en el Reial decret 1671/2009, de 6 de novembre. 
3.2. La SEA inclourà com a mínim els continguts i serveis relacionats en l’article següent. 
3.3. Seran canals d’accés als serveis disponibles a la Seu: 
a) Per a l’accés electrònic, a través d’Internet, amb les característiques definides en el present article. 
b) Per a l’atenció presencial, les oficines del Sector Públic Local, sense perjudici de l’accés a través dels 
registres regulats en l’article 38 de la Llei 30/1992, de 26 de novembre, de règim jurídic de les 
administracions públiques i del procediment administratiu comú.  
c) Per a l’atenció telefònica, s’expressaran els números de telèfon a la Seu. 
3.4. La informació i els serveis inclosos en la SEA compliran els principis d’accessibilitat i utilitat, 
establerts en la llei 11/2007, de 22 de juny, d’accés electrònic dels ciutadans als serveis Públics, en els 
termes dictats per la normativa vigent en aquesta matèria a cada moment. 
3.5. Els continguts publicats en la SEA respondran als criteris de seguretat i interoperabilitat que es 
derivin de la Llei 11/2007, de 22 de juny, i de l’ordenança reguladora d’Administració electrònica, a 
partir de la seva entrada en vigor, i conforme al que, si escau, estableixin els Esquemes Nacionals 
d’Interoperabilitat i Seguretat. 
4. Continguts de la Seu electrònica 
4.1. Els continguts i serveis mínims a incloure en la SEA són: 
a) Relació dels serveis disponibles a la seu electrònica. 
b) Carta de serveis i carta de serveis electrònics. 
c) Relació dels mitjans electrònics als quals es refereix l’article 27.4 de la Llei 11/2007, de 22 de juny. 
d) Enllaç per a la formulació de suggeriments i queixes davant els òrgans que en cada cas resultin 
competents. 
e) Accés, si escau, a l’estat de tramitació de l’expedient. 
f) Si escau, publicació dels diaris o butlletins. 
g) Si escau, publicació electrònica dels actes i comunicacions que hagin de publicar-se en tauler 
d’anuncis o edictes, indicant el caràcter substitutiu o complementari de la publicació electrònica. 
h) Verificació dels segells electrònics dels òrgans o organismes públics o entitats de la Seu. 
i) Comprovació de l’autenticitat i integritat dels documents emesos pels òrgans o ens de la Seu que 
hagin estat autenticats mitjançant codi segur de verificació. 
j) Indicació de la data i hora oficials als efectes previstos en l’article 26.1 de la Llei 11/2007, de 22 de 
juny. 
4.2. Així mateix, la SEA disposarà dels següents serveis addicionals a la disposició dels ciutadans: 
a) Informació administrativa relativa als drets i deures dels ciutadans en relació amb les competències 
de l’Ajuntament. 
b) Registre electrònic de l’Ajuntament, amb informació detallada del calendari de dies inhàbils a 
l’efecte de la presentació de documents electrònics en aquest registre.  
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c) Accés a la informació sobre actuacions i procediments de contractació pública en els termes del Reial 
decret legislatiu 3/2011, de 14 de novembre, pel qual s’aprova el text refós de la Llei de contractes del 
sector públic.   
d) Accés electrònic pels interessats al contingut de les actuacions administratives amb els efectes propis 
de la notificació per compareixença electrònica. 
e) Enllaços al Butlletí Oficial de l’Estat, BOIB i DOUE. 
f) Servei d’avís d’interrupcions necessàries per raons tècniques indispensables. 
g) Aquells altres serveis o continguts que es vagin incloent mitjançant resolució. 
5. Mitjans per a la formulació de suggeriments i queixes 
5.1. Els mitjans disponibles per a la formulació de suggeriments i queixes en relació amb el contingut, 
gestió i serveis oferts a la Seu que es crea pel present acord, seran els següents: 
a) Presentació presencial o per correu postal davant els registres generals i les oficines d’atenció al 
públic. 
b) Presentació electrònica a través de la bústia general de suggeriments i queixes de la SEA. 
c) Presentació mitjançant correu electrònic. 
5.2. No es consideraran mitjans per a la formulació de suggeriments i queixes els serveis 
d’assessorament electrònic a l’usuari per a la correcta utilització de la Seu, sense perjudici de la seva 
obligació quan existeixin, d’atendre els problemes que suscitin els ciutadans. 
6. Funcionament de la Seu i entrada en vigor de la present normativa 
La Seu electrònica que es crea en el present acord començarà a operar en el moment que determinin els 
seus respectius titulars, un cop publicat en el butlletí oficial de la província.>> 
3.2. Publicar aquest acord en el BOIB i en el tauler d’anuncis de l’Ajuntament. 
 
4. Acordar, per unanimitat: 
4.1. Aprovar inicialment l’Ordenança reguladora de l’Administració electrònica de l’Ajuntament 
d’Artà, en els termes en què figura en l’expedient. 
4.2. Sotmetre l’Ordenança reguladora de l’Administració electrònica de l’Ajuntament d’Artà a un 
període d’informació pública, durant un termini de trenta dies, mitjançant un anunci publicat en el 
Butlletí Oficial de les Illes Balears i en el tauler d’anuncis de la corporació, a fi que el veïnat i les 
persones legítimament interessades puguin examinar l’expedient i formular-ne reclamacions, objeccions 
o observacions.  
4.3. Concedir audiència prèvia a totes les associacions veïnals i de defensa de les persones 
consumidores i usuàries establertes en el seu àmbit territorial que estiguin inscrites en el Registre 
Municipal d’Associacions Veïnals i que el seu fi tengui relació directa amb l’objecte de la disposició. 
4.4. Facultar el batle per subscriure i signar els documents relacionats amb aquest assumpte. 
 
5. Acordar, per 7 vots a favor (PI, PSOE i AA) i 6 abstencions (UIA i PP), ratificar l’acord de la Junta 
de Govern Local de 25 d’agost de 2016 referent a la designació de les festes locals per a l’any 2017. 
 
7. Acordar, per 5 vots a favor (UIA) i 8 abstencions (PI, PSOE, AA i PP): 
7.1. Instar el Govern de l’Estat, el Senat, el Parlament de les Illes Balears i el Congrés dels Diputats que 
promoguin la modificació de l’article 40f de la Llei sobre trànsit, circulació de vehicles a motor i 
seguretat viària, de manera que es permeti l’alliberament d’aparcament per facilitar-hi l’aparcament de 
la propietat del gual permanent. 
7.2. Remetre la Moció al Govern de l’Estat i a les meses del Senat, del Parlament de les Illes Balears i 
del Congrés dels Diputats. 
7.3. Publicar els acords a la pàgina web de l’Ajuntament i fer-ne difusió per les xarxes socials 
municipals. 
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10. Acordar, per unanimitat: 
10.1. Aprovar el Compte general de l’exercici de 2015, comprès pel Compte general del mateix 
Ajuntament. 
10.2. Remetre el Compte general aprovat, juntament amb tota la documentació que l’integra, a la 
fiscalització del Tribunal de Comptes (i òrgan autonòmic), tal com estableix l’article 212.3 del Reial 
decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei reguladora de les 
hisendes locals, i en acompliment dels mandats de la Llei orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat 
pressupostària i sostenibilitat financera, i la resta de normativa concordant, i al Ministeri d’Hisenda i 
Administracions Públiques. 
 
11. Acordar, per 7 vots a favor (PI, PSOE i AA), 5 vots en contra (UIA) i 1 abstenció (PP): 
11.1. Aprovar inicialment l’expedient de modificació de crèdit núm. 24/2016 del pressupost en vigor, en 
la modalitat de crèdit extraordinari per a l’aplicació del superàvit pressupostari amb càrrec al romanent 
de tresoreria per a despeses generals, el detall del qual és el següent: 
Els imports aplicats a les diferents destinacions en base a l’informe d’Intervenció són: 
- Finançar inversions sempre que durant la vida útil de la inversió aquesta sigui financerament 
sostenible, per la quantitat de 62.336,55 euros. 
El resum de les aplicacions pressupostàries a què es destinarà el superàvit pressupostari, segons allò que 
estableix l’apartat anterior, serà el següent:  
Altes en aplicacions de despeses 
CRÈDIT EXTRAORDINARI 
Apl. press. Descripció Increment 
9331 63900 01 Altres inversions reposició d’infraestructures 40.932,73 
1611 62304 01 Sistema d’impulsió d’aigua Na Crema 10.251,85 
1611 62305 01 Comptadors de lectura electrònica 11.151,97 
 Total crèdit extraordinari 62.336,55 
Altes en aplicacions de ingressos 
Apl. press. Descripció Increment 
870 00 Romanent de tresoreria de despeses generals 62.336,55 
 Total 62.336,55 
11.2. Exposar aquest expedient al públic mitjançant un anunci en el Butlletí Oficial de les Illes Balears, 
per un termini de quinze dies, durant els quals les persones interessades el podran examinar i presentar 
reclamacions davant del Ple. L’expedient es considerarà definitivament aprovat si, durant el termini 
esmentat, no s’han presentat reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà d’un termini d’un mes per 
resoldre-les. 
 
12. Acordar, per 7 vots a favor (PI, PSOE i AA), 5 vots en contra (UIA) i 1 abstenció (PP): 
12.1. Aprovar inicialment l’expedient de modificació de crèdit núm. 25/2016 del pressupost en vigor, 
en la modalitat de suplement de crèdits, amb càrrec a baixes d’altres partides pressupostàries del 
pressupost vigent, d’acord amb el resum  següent: 
Altes en l’estat de despeses 
Org. Programa Econòmic Sp. Denominació Altes € 
01 9201 22799 03 Treballs d’altres empreses 53.000,00 € 
01 9201 62500 01 Mobiliari 10.000,00 € 
  TOTAL   63.000,00 € 
Baixes en l’estat de despeses 
Org. Programa Econòmic Sp. Denominació Baixes € 
01 1532 21000 01 Infraestructures i bens naturals 8.000,00 € 
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01 1532 61900 01 Altres inversions de reposició en 
infraestructures 

25.000,00 € 

01 1622 62201 01 Punt verd 20.000,00 € 
01 4331 63500 01 Mobiliari 10.000,00 € 
  TOTAL   63.000,00 € 
12.2. Exposar aquest expedient al públic mitjançant un anunci inserit en el BOIB, durant un termini de 
quinze dies, durant els quals les persones interessades el podran examinar i presentar reclamacions 
davant del Ple. L’expedient es considerarà definitivament aprovat si, durant el termini esmentat, no 
s’han presentat reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà d’un termini d’un mes per resoldre-les.>> 
 
 
El batle aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
 
La secretària       Vist i plau 

El batle 
 
 
 


